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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Αποπομπή της διοίκησης του ΠΑΓΝΗ ζητούν από τον
Πλεύρη οι εργαζόμενοι

Πηγή: ΚΟΙΝΗ ΓΝΩΜΗ ΤΩΝ
ΚΥΚΛΑΔΩΝ

Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

640.55 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Πατρis Ηρακλείου

Αποπομπή της διοίκησης ιτου ΠΑΓΝΗ
ζητούν από τον Πλεύρη οι εργαζόμενοι

Μ
ορφή χιονοσιιβάδαε παίρνουν οι καιαγ- 
γελίεε και οι ανακοινώσει σε βάροε ins 
διοίκησηε ίου Πανεπισιημιακού νοσοκομεί
ου Ηρακλείου, ενώ οι εργαζόμενοι ζηιούν να μην 

ανανεωθεί η θητεία ins, αποφάσισαν κινητοποιή
σει στα χειρουργεία την ερχόμενη εβδομάδα και 
προειδοποιούν μεμαζικέε παραιτήσειε.

Στη γενική συνέλευση του Σωματείου Εργαζομέ- 
νωντου ΠΑΓΝΗ που πραγματοποιήθηκετηνΤρίτη 
παρουσία και μεγάλου αριθμού γιατρών, όπωε είπε 
στην «Π» ο πρόεδροε του Γενικού Συμβουλίου ms 
ΠΟΕΔΗΝ Κυριάκοε θεοδωσάκη5, αποφασίστηκε 
να ζητηθεί από τον υπουργό Υγείαε η μη ανανέ
ωση ms enisias του κ. Χαλκιαδάκη, αλλά και του 
υποδιοικητή Στέλιου Κτενιαδάκη, ενώ τονίστηκε 
ότι υπάρχει η πρόθεση να υποβάλουν ns παραι- 
τήσειε tous οι αναισθησιολόγοι του νοσοκομείου 
αλλά και άλλοι γιατροί, αν η διοίκηση παραμείνει 
στην θέση ins.

«θα υπάρξει κύμα παραιτήσεων» όπωε ανα
φέρουν χαρακτηριστικά στην επιστολή npos τον 
υπουργό Υγείαε.

0 Δημήτρηε Βρύσαληε πρόεδροε του Σωματείου 
Εργαζομένων του Πανεπιστημιακού νοσοκομείου, 
ο onoios onions μίλησε στην «Π», τόνισε ότι από 
την ερχόμενη εβδομάδα αρχίζουν κυλιόμενεε κινη- 
τοποιήσειε στα χειρουργεία του νοσοκομείου και 
προγραμματίζεται ευρεία σύσκεψη για τα οξυμένα 
προβλήματα του ΠΑΓΝΗ που σηκώνει ένα μεγάλο 
βάροε ins υγειονομικήε περίθαλψηε στην Κρήτη 
,λόγω ins υπολειτουργίαε των άλλων νοσοκομείων 
του νησιού.

Την απομάκρυνση ins διοίκησηε του ΠΑΓΝΗ, 
ζητά με ανακοίνωση και η Ομοσπονδία Ενώσεων 
Νοσοκομειακών Γ ιατρών, ενώ ανακοίνωση κατά 
ins στάσηε Χαλκιαδάκη εξέδωσε και ο Πανελλή- 
vios Ιατρικόε Σύλλογοε, με αφορμή την εντολή 
που έδωσε σε γιατρό εργασίαε να επισκεφθεί τα

σπίτια νοσούντων αναισθησιολογων μεcovid-19, 
oious onoious έκανε rapid test όπωε του ζήτησε 
ο κ. Χαλκιαδάκηε, όπωε ious είπε.

Την Τρίτη, όπωε σημείωσε ο πρόεδροε ins 
Ένωσηε Γ ιατρών ΕΣΥ ν. Ηρακλείου κ. Αλέξανδροε 
Καφετζάκηε, οι εκπρόσωποι των νοσοκομειακών 
γιατρών ins Kpmns είχαν συνάντηση μετον διοικη
τή ins 7ns Υπε Kpmns κ. Νεκτάριο Παπαβασιλείου, 
ο onoios δεν πήρε θέση αναφορικά με την στάση 
του διοικητή του ΠΑΓΝΗ.

Tous είπε ότι θα το κάνει, όταν πάρει θέση και 
ο υπουργόε Υγείαε

Καταδίκασε την επίθεση που δέχθηκε ο γιατρόε 
του Κέντρου Υγείαε Μοιρών και αναφορικά με 
την παραίτηση ins διευθύντριαε ins Παθολογικήε 
κλινικήε του νοσοκομείου Ρεθύμνου κ. Ιωαννίδου 
και το τμήμα που καταρρέει, ανέφερε ότι τα κενά θα 
καλυφθούν με την συνδρομή άλλων νοσοκομείων.

Επιστολή στον υπουργό:
«Κύμα» παραιτήσεων 
αν συνεχίσετε να καλύπτετε...»

Στην επιστολή που έστειλε στον υπουργό Υγείαε 
θάνο Πλεύρη το Σωματείο Εργαζομένων αναφέρει:

«Οι εργαζόμενοι του ΠΑΓΝΗ, οι οποίοι με επαγ
γελματισμό δίνουμε τη μάχη διαχρονικά, και Kupicos 
τα τρία χρόνια nav6npias, κόντρα στα εμπόδια που 
ορθώνει η διαχρονική πολιτική υποχρηματοδότη- 
ons ms uYOi'as, αναρωτιόμαστε αν θα συνεχίσετε 
να καλύπτετε τέτοιου si'6ous συμπεριφορέε.

Αυτήν τη διοίκηση που από τότε που ανέλαβε, 
το μόνο ins μέλημα ήταν να επιρρίπτει τα πάντα 
στην ατομική ευθύνη, που κλειδαμπάρωσε όλο το 
νοσοκομείο για να μην μπει ο ios, που επιδίωξε 
να αφήσει να κρυώνουν ασθενείε για να κάνει 
οικονομία.

Αυτήν τη διοίκηση που pas «απαγορεύει» να 
κάνουμε δηλώσει στα ΜΜΕ, που έχει απαξιωτική 
απειλητική συμπεριφορά απέναντι σε εργαζόμενουε 
που τολμούν να διαμαρτυρηθούν, με συνεχή εντέλ- 
λεσθε για μετακινήσει και ανάκληση κανονικών 
αδειών, με αυθαίρετη καρατόμηση και επιλογή 
προϊσταμένων και διευθυντών τμημάτων. Αυτήν 
τη διοίκηση που τολμά να αμφισβητεί την αξιο
πιστία των ίδιων των γιατρών, με την αποστολή 
του γιατρού εργασίαε σε κατ’ οίκον επισκέψειε 
σε τρειε αναισθησιολόγουε για επιβεβαίωση ins 
voonons ious με COVID!

Αυτήν τη διοίκηση που δεν εκτιμά το ρόλο και την 
προσφορά των εργαζομένων στο σύστημα Υγείαε.

Αυτή η διοίκηση δεν μπορεί να συνεχίσει να 
είναι στη θέση ins.

Καταγγέλλουμε το θεσμικό πλαίσιο που δίνει 
υπερεξουσίεε ous εκάστοτε διοικήσει και otous 
εκάστοτε διοικητέε.

Απαιτούμε τη μη ανανέωση ins θητείαε ms 
τωρινήε διοίκησηε του ΠΑΓΝΗ και την άμεση 
απομάκρυνση ins από το νοσοκομείο.

Σε κάθε άλλη περίπτωση oas προειδοποιούμε 
ότι θα υπάρξει κύμα παραιτήσεων από tous αναι- 
σθησιολάγου5 και πολλέ5 άλλεε ειδικάτητε5 και 
θα συνεχίσουμε τον αγώνα με τη συμπαράσταση 
ins κοινωνίαε ins Kpmns».

Σε ανακοίνωση που εξέδωσε το Σωματείο με
τά την ολοκλήρωση ins συνέλευσηε .τονίζεται 
μεταξύ άλλων: «Καλούμε σε σύσκεψη την Τρίτη 
17 Ιανουάριου ous 6.30 στο Εργατικό Κέντρο, τα 
σωματεία εργαζομένων δημόσιου και ιδιωτικού 
τομέα, φορείε ins πόληε pas (δήμοε, περιφέρεια, 
επιμελητήρια) για να ενημερώσουμε για την εκρη
κτική κατάσταση που υπάρχει στο μεγαλύτερο 
νοσοκομείο ms Kp0ms καθώε και στα υπόλοιπα 
νοσηλευτικά ιδρύματα του νησιού».
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1  ΠΑΓΝΗ: Ζητούν απομάκρυνση του διοικητή που
έκανε εφόδους σε σπίτια

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 23 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

180.42 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΠΑΓΝΗ: Ζητούν 
απομάκρυνσηίου 
διοικητή που έκανε 
εφόδους σε σπίτια
Εκρηκτικές διαστάσεις λαμβάνει η 
πρωτοφανής απόφαση του διοικη
τή του ΠΑΓΝΗ να κάνει ελέγχους 
στα σπίτια των αναισθησιολόγων 
για να εξακριβωθεί αν πράγματι 
νοσούν από κορονοϊό. Οι γιατροί 
του νοσοκομείου φαίνεται πως εί
ναι αποφασισμένοι να πάνε την 
υπόθεση μέχρι τέλους, ζητώντας 
την απομάκρυνση του «γαλάζιου» 
διοικητή του νοσοκομείου. Σε δια
φορετική περίπτωση οι αναισθη- 
σιολόγοι του ΠΑΓΝΗ εξετάζουν 
ακόμα και το σενάριο των δικών 
τους μαζικών παραιτήσεων, ξεκα
θαρίζοντας πως δεν μπορούν να 
συνεργαστούν με έναν άνθρωπο 
που εξευτέλισε με τόσο βάναυσο 
τρόπο την ιατρική τους τιμή.

Οι αναισθησιολόγοι, μάλιστα, 
ετοιμάζουν και νέο γύρο κινητο
ποιήσεων, καθώς χθες αποφάσι
σαν στάση εργασίας την Τρίτη 17 
Ιανουάριου, καλώντας τους εργα
ζομένους να σταθούν στο πλευρό 
τους. Μάλιστα, οι ίδιοι καταγγέλ
λουν πως το υπουργείο αλλά και 
η 7η Υγειονομική Περιφέρεια στη
ρίζουν την ανανέωση της θητείας 
του διοικητή και του αναπληρω
τή διοικητή του ΠΑΓΝΗ, παρά τις 
καταγγελίες για τρομοκρατία, αυ- 
ταρχισμό, εκβιασμούς, τις τεράστι
ες ανηδράσειςτου σωματείου, της 
ένωσης γιατρών, της ΟΕΝΓΕ, του 
τοπικού και Πανελλήνιου Ιατρικού 
Συλλόγου, αποδεικνύοντας με 
αυτόν τον τρόπο ότι η «κυβέρνη
ση και το υπουργείο τέτοιους διοι
κητές θέλει».

ΚαιηΠΟΕΔΗΝ
Την αλλαγή του διοικητή του ΠΑ
ΓΝΗ, όμως, ζήτησε χθες και η ΠΟ- 
ΕΔΗΝ, λέγοντας χαρακτηριστικά: 
«Επανειλημμένως έχουμε αναδεί- 
ξει και καταγγείλει την αλαζονική 
συμπεριφορά της διοίκησης και 
καλούμε την πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας να προχωρή
σει άμεσα στη λήψη μέτρων (αλλα
γή διοίκησης) για να αποκαταστα
θεί η ομαλή και εύρυθμη λειτουρ
γία του νοσοκομείου».

Την ίδια ώρα, αποδεικνύοντας 
την αλαζονεία του «γαλάζιου» 
κράτους, ο διοικητής του ΠΑΓΝΗ 
Γιώργος Χαλκιαδάκης δήλωσε 
χθες πως είναι ο καλύτερος διοι
κητής του νοσοκομείου ης τελευ
ταίες δεκαετίες. Μιλώντας στο Ρά
διο Κρήτη, ο κ. Χαλκιαδάκης είπε 
ότι καθένας κρίνεται από το έργο 
του, κανείς δεν είναι υπεράνω του 
νόμου κι όποιοι θεωρούν ότι πα
ρανόμησε μπορούν να κινηθούν 
νομικά.
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1  Στα... κάγκελα ο γιατροί του ΠΑΓΝΗ με τον«γαλάζιο»
διοικητή

Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 29 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

204.81 cm² Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Στα... κάγκείΐα ο γιατροί ίου ΠΑΓΧΗ 
με τον«γαΜζιο» διοικητή
Εκρηκτικές διαστάσεις λαμ
βάνει η πρωτοφανής απόφα
ση του διοικητή του ΠΑΓΝΗ να 
κάνει ελέγχους στα σπίτια των 
αναισθησιολόγων για να εξα
κριβωθεί αν πράγματι νοσούν 
από κορονοϊό. Οι γιατροί του νο
σοκομείου φαίνεται πως είναι 
αποφασισμένοι να πάνε την υπό
θεση μέχρι τέλους, ζητώντας την 
απομάκρυνση του «γαλάζιου» δι
οικητή του νοσοκομείου. Σε δια
φορετική περίπτωση, οι αναισθη- 
σιολόγοι του ΠΑΓΝΗ εξετάζουν 

* ακόμα και το σενάριο των δικών
ί| τους μαζικών παραιτήσεων, ξε

καθαρίζοντας πως δεν μπορούν 
να συνεργαστούν με έναν άν
θρωπο που εξευτέλισε με τό
σο βάναυσο τρόπο την ιατρική 
τους τιμή.

—- Οι αναισθησιολόγοι, μάλι-

{
στα, ετοιμάζουν και νέο γύρο 

κινητοποιήσεων, καθώς χθες 
αποφάσισαν στάση εργασίας 
την Τρίτη 17 Ιανουάριου, καλώ- 
ντας τους εργαζομένους να στα
θούν στο πλευρό τους. Μάλι
στα, οι ίδιοι καταγγέλλουν πως

το υπουργείο αλλά καιη 7η Υγει
ονομική Περιφέρεια στηρίζουν 
την ανανέωση της θητείας του δι
οικητή και του αναπληρωτή διοι
κητή του ΠΑΓΝΗ από το υπουρ
γείο Υγείας, παρά τις καταγγελί
ες για τρομοκρατία, αυταρχισμό, 
εκβιασμούς, τις τεράστιες αντι
δράσεις του σωματείου, της ένω
σης γιατρών, της ΟΕΝΓΕ, του το
πικού και Πανελλήνιου Ιατρικού 
Συλλόγου, αποδεικνύοντας με 
αυτόν τον τρόπο ότι η «κυβέρνη
ση και το υπουργείο ΤΕΤΟΙΟΥΣ 
διοικητές θέλει!» Την αλλαγή του 
διοικητή του ΠΑΓΝΗ, όμως, ζή
τησε χθες και η ΠΟΕΔΗΝ, λέγο
ντας χαρακτηριστικά: «Επανει- 
λημμένως έχουμε αναδείξει και 
καταγγείλει την αλαζονική συ
μπεριφορά της διοίκησης και κα
λούμε την πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας να προχωρή
σει άμεσα στη λήψη μέτρων (αλ
λαγή διοίκησης) για να αποκατα
σταθεί η ομαλή και εύρυθμη λει
τουργία του νοσοκομείου».

Την ίδια ώρα, αποδεικνύο- 
ντας την αλαζονεία του «γαλά

ζιου» κράτους, ο διοικητής του 
ΠΑΓΝΗ Γιώργος Χαλκιαδάκης 
δήλωσε χθες πως είναι ο καλύτε
ρος διοικητής του νοσοκομείου 
τις τελευταίες δεκαετίες. Μιλώ
ντας στο Ράδιο Κρήτη, ο κ. Χαλ
κιαδάκης είπε ότι καθένας κρί- 
νεται από το έργο του, κανείς 
δεν είναι υπεράνω του νόμου κι 
όποιοι θεωρούν ότι παρανόμησε 
μπορούν να κινηθούν νομικά.

Επανέλαβε ότι το αναισθησι- 
ολογικό τμήμα ευθύνεται για την 
αναβολή χειρουργείων και στο 
παρελθόν, κάτι για το οποίο έχει 
κάνει ΕΔΕ.

Ο διοικητής ανέφερε ότι πι
στεύει πως είναι ο καλύτερος δι
οικητής που πέρασε από το ΠΑ
ΓΝΗ τις τελευταίες δεκαετίες, ο 
πιο δίκαιος και αξιοκρατικός από 
ιδρύσεως νοσοκομείου και πέ
τυχε τον στόχο του να γίνει το νο- 
σοκομείο-πρότυπο, ένα από τα 
καλύτερα της χώρας.

Σχολίασε, μάλιστα, ότι εκεί
νοι που τον κατηγορούν ότι το 
έχει κάνει «τσιφλίκι» του δεν θέ
λουν να ελέγχονται.
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1  ΑΣΦΥΚΤΙΟΥΝ ΑΣΘΕΝΕΙΣ ΚΑΙ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΙ: Στο
«κόκκινο» τα νοσοκομεία, εκρηκτική η κατάσταση στα
παιδ ...

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

690.59 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΑΣΦΥΞΙΑ ΓΙΑ ΑΣΘΕΝΕΙΣ 
ΚΑΙ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥΣ

Στο «κόκκινο»
τα νοσοκομεία, εκρηκτική 
κατάσταση στα παιδιατρικά
Παρεμβάσεις στη Βουλή από το 
KKE I Κάλεσμα αγώνα από το ΠΑΜΕ
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1  ΑΣΦΥΚΤΙΟΥΝ ΑΣΘΕΝΕΙΣ ΚΑΙ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΙ: Στο «κόκκινο» τα
νοσοκομεία, εκρηκτική η κατάσταση στα παιδ ...

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-01-2023

ΑΣΦΥΚΤΙΟΥΝ ΑΣΘΕΝΕΙΣ ΚΑΙ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΙ

Στο «κόκκινο» τα νοσοκομεία, 
εκρηκτική η κατάσταση 
στα παιδιατρικά
Κάλεσμα ξεσηκωμού από το ΠΑΜΕ, σωματεία και φορείς 
για την προστασία του λαού και των παιδιών του

ΟΧί ΣΓΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ
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T
o αδιαχώρητο στις εφημε
ρίες, ατέλειωτες ουρές α
ναμονής ασθενών για να 
εξεταστούν, δεκάδες ρά
ντζα και ακόμα μεγαλύτερη τα
λαιπωρία, συνθήκες εξάντλη

σης για το λιγοστό υγειονομι
κό προσωπικό που προκαλούν 
κύμα παραιτήσεων στην περι
φέρεια: Αυτά είναι μερικά α
πό όσα συνθέτουν την εικόνα 
της βαρβαρότητας στα δημό
σια νοσοκομεία της 
Χώρας.

Η έξαρση των α
ναπνευστικών λοι
μώξεων ειδικά στα 
παιδιά αποκαλύπτει 
για πολλοστή φορά 
τα κενά και τις ελ
λείψεις στην παιδι
ατρική περίθαλψη.
Είναι ενδεικτικό ότι 
οι ΜΕΘ Παίδων δεν 
ξεπερνούν τις 55 σε 
ολόκληρη τη χώρα, 
ενώ συγκεντρώνο
νται κατά κύριο λό
γο στην Αττική. Στη Βόρεια Ελλάδα μό
νο το Ιπποκράτειο Θεσσαλονίκης δι
αθέτει ΜΕΘ, ενώ δεν υπάρχει ούτε έ
να κρεβάτι σε Θεσσαλία και Ηπειρο. Το 
αποτέλεσμα είναι οι διακομιδές μικρών 
ασθενών από νοσοκομείο σε νοσοκο
μείο, από τη μια άκρη της χώρας στην 
άλλη, να θεωρούνται «κανονικότητα».

Και ενώ η κυβέρνηση την περασμέ
νη βδομάδα δήλωνε ότι μπροστά μας 
έχουμε ένα δίμηνο έξαρσης των ιώσε
ων, ήδη την Παρασκευή ήταν ελάχιστες 
οι διαθέσιμες κλίνες ΜΕΘ. Οπως κα
τήγγειλε η ΠΟΕΔΗΝ, από τις 1.165 δι
αθέσιμες κλίνες ΜΕΘ ήταν κατειλημ
μένες οι 976.

Σε αυτό το φόντο των τεράστιων κιν
δύνων για τον λαό και τα παιδιά του α
πό την υποστελέχωση, την υποχρημα- 
τοδότηση των δομών Υγείας και την έ
νταση της επιχειρηματικής δράσης, το 
ΠΑΜΕ από την περασμένη βδομάδα α
πευθύνει κάλεσμα μάχης στα συνδι
κάτα, στις Ενώσεις και τους Συλλό
γους Γονέων, στους Συλλόγους Εκ
παιδευτικών να αναλάβουν αγωνιστι
κές πρωτοβουλίες ειδικά για τα προ
βλήματα της παιδιατρικής περίθαλ
ψης, να οργανώσουν την πάλη για ενί
σχυση της δημόσιας παιδιατρικής πε
ρίθαλψης, με μαζικές προσλήψεις μό
νιμου προσωπικού.

Διεκδικούν τα αυτονόητα 
στο μεγαλύτερο 
ογκολογικό νοσοκομείο

Την Παρασκευή οι εργαζόμενοι στο 
Νοσοκομείο «Μεταξά», με στάση ερ
γασίας και μαζική συγκέντρωση στην 
πύλη, έδωσαν μία ακόμα δυναμική - 
αγωνιστική απάντηση στο «έγκλημα» 
της σταδιακής διάλυσης του μεγαλύ
τερου ογκολογικού νοσοκομείου της

»ακπ. mimm mm upoiobikot
ra ttOWMOIMIHlH ΟΛΟ» ra*j Γγ^χχχχΜ,
Εκτο ΣΤΑ6 AE

Απο την κινητοποίηση στο «Μέταξα»
mm

«Αν γλιτώσει το παιδί υπάρχει ελπίδα»: Το ΠΑΜΕ 
καλει σε ξεσηκωμό για την παιδιατρική περίθαλψη

χώρας, που από την υποστελέχωση έ
φτασε να κλείσει ακόμα και το φαρμα
κείο του (!), με ό,τι μπορεί να σημαίνει 
αυτό για την ίδια τη ζωή, πια, των καρ
κινοπαθών, που είδαν τις χημειοθερα
πείες τους να αναβάλλονται.

Στο πλευρό τους βρέθηκαν σωμα
τεία και μαζικοί φορείς του Πειραιά, 
που ανταποκρίθηκαν και στο σχετικό 
κάλεσμα που είχε απευθύνει το Εργα
τικό Κέντρο της πόλης, ενώ τη συμπα
ράστασή τους δήλωσαν ασθενείς και 
συγγενείς τους, με την παρουσία τους 
αλλά και με λόγια υποστήριξης.

«Είμαστε στο πλευρό των γιατρών 
και των νοσηλευτών. Είναι αδιανόητο 
τι περνάμε... Ο σύζυγός μου έχει καρ
κίνο του προστάτη και έπρεπε να πά
με πρώτα σε ιδιωτικό νοσοκομείο για 
να του κάνουν νεφροστομία (σωληνά
κια στα νεφρά), αφού εδώ δεν μπορούν 
πια να την κάνουν. Δώσαμε 2.000 ευ
ρώ, πρώτα για να μπορέσει να νοση
λευτεί στο "Μεταξά". Ακόμα και τη βι
οψία την κάναμε στο ιδιωτικό, γιατί μας 
είπαν εδώ ότι θα έπαιρνε κοντά έναν 
μήνα να βγει το αποτέλεσμα. Δηλαδή 
μπορεί και να μη ζούρεμβ άνθρωπος. 
Θα έπρεπε να ντρέπονται όλοι αυτοί 
που κατάντησαν έτσι τα νοσοκομεία. 
Μπράβο στα παιδιά που αγωνίζονται», 
είπε για τους εργαζόμενους του νοσο
κομείου η Ελένη.

«Αυτά είναι τα αποτελέσματα μιας δι
αχρονικής πολιτικής από όλες τις κυ
βερνήσεις, που αντί να ενισχΰσουν το 
δημόσιο σύστημα Υγείας ενισχύουν το 
ιδιωτικό κεφάλαιο στον χώρο της Υγεί
ας, αφήνοντας τα νοσοκομεία εξαθλιω
μένα», ανέφερε η πρόεδρος του Σωμα
τείου Εργαζομένων του «Μεταξά», Εύα 
Πολύζου, μιλώντας στη συγκέντρωση.

Τη συγκέντρωση χαιρέτισε και ο πρό
εδρος του Εργατικού Κέντρου Πει

ραιά Μάρκος 
Μπεκρής, το
νίζοντας ότι το 
θέμα των νοσο
κομείων «αφορά 
όλους τους ερ
γαζόμενους, για 
να έχουμε νοσο
κομειακή περί
θαλψη, προστα
σία της υγείας 
μας, οι οικογέ
νειες και τα παι
διά μας».

Στο πλευρό 
των εργαζομέ

νων βρέθηκε και η 
βουλευτής του ΚΚΕ 
Διαμάντω Μανωλά- 
κου, που μιλώντας 
στους συγκεντρω
μένους εξέφρασε τη 
συμπαράσταση του 
Κόμματος στον δί
καιο αγώνα τους. Ε- 
πεσήμανε ότι και η 
κατάσταση στην Υ
γεία έρχεται να ανα- 

δείξει «τη βαρβαρότητα, τη σαπίλα του 
καπιταλιστικού συστήματος. Χαρίζουν 
δισ. στους εφοπλιστές, συνολικά στους 
επιχειρηματίες, ξεκοκαλίζουν τα δισ. του 
Ταμείου Ανάκαμψης, αλλά τα νοσοκο
μεία τα υποστελεχώνουν» και κάλεσε 
σε κλιμάκωση του αγώνα.

Χαιρετισμούς απηύθυναν ακόμα η γε
νική γραμματέας του Σωματείου «Με
ταξά», Ελπίδα Παπαδοπούλου, και η 
Μερσίνη Κορωναίου από τον Σύλλο
γο Γυναικών Πειραιά (μέλος της ΟΓΕ).

Στάση εργασίας 
στο «Γεννήματα», 
κινητοποιήσεις 
στην Κρήτη

Σε στάση εργαοίας προχωρά την Τρί
τη 17 Γενάρη, από 12 μ. μέχρι 3 μ.μ., το 
ιατρικό προσωπικό στο ΓΝΑ «Γ. Γεν- 
νηματάς», για τα σοβαρά προβλήματα 
των Παθολογικών κλινικών και την ε
κρηκτική κατάσταση που διαμορφώ
νεται σε κάθε εφημερία.

Συλλαλητήριο διοργανώνουν οι υ
γειονομικοί στο Γενικό Νοσοκομείο 
Ρεθύμνου, μαζί με εργατικά σωματεία 
και φορείς της περιοχής, τη Δευτέρα 
16 Γενάρη στις 5 μ.μ. στο δημαρχείο, 
ενάντια στο πρόβλημα της υποστελέ- 
χωσης και υποχρηματοδότησης του νο
σοκομείου.

Τέλος, το Σωματείο Εργαζομένων
ΠΑΓΝΗ καλεί συνδικάτα και φορείς σε 
σύσκεψη την Τρίτη 17 Γενάρη, στις 6.30 
μ.μ. στο Εργατικό Κέντρο Ηρακλείου. 
Την ίδια μέρα το Σωματείο έχει προκη
ρύξει δίωρη στάση εργασίας (8 π.μ. - 
10 π.μ.) και καλεί σε συγκέντρωση στις 
8.30 π.μ. έξω από το Αναισθησιολογι- 
κό, και στη συνέχεια σε κινητοποίηση 
στην πύλη του νοσοκομείου.
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1  Γρίφος με τη δημοφιλή Παγώνη
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 65 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

131.21 cm² Κυκλοφορία: 17000

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Γρΐφοδ με τη 
δημοφιλή Παγώνη
Ούτε η Νέα Δημοκρατία έχει ανοίξει τα χαρτιά της 
σχετικά με την υποψηφιότητα της Ματίνας Παγώ
νη ούτε η πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ έχει απαντήσει. 
Υπάρχουν, ωστόσο, πρόσωπα στην κυβέρνηση και 
στο κόμμα που δεν καλοβλέπουν μια πιθανή συμμε
τοχή της δημοφιλούς κυρίας Παγώνη στον Βόρειο 
Τομέα της Αθήνας. Οι μεν αναρωτιούνται πώς θα εί
ναι υποψήφια μια γιατρός που έχει ταχθεί 
δυναμικά κατά του βασικού νομο
σχεδίου της κυβέρνησης για 
την Υγεία. Οι δε είναι στελέχη 
του κόμματος που πολιτεύ
ονται στον Βόρειο Τομέα και 
δεν πλασάρονται στις πρώ
τες πέντε θέσεις δημοσκο- 
πικό, οπότε με τη συμμετο
χή της Ματίνας Παγώνη -που 
είναι δεδομένο ότι θα βγει 
αν είναι υποψήφια- ο στό
χος τους για μια θέση στη 
Βουλή υποχωρεί πίσω 
από τη γιατρό.
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1  Συνθήκες «πολέμου» στα νοσοκομεία
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,26-27 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1931.78
cm²

Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΣΤΟ ΕΛΕΟΣ 
ΤΗΣ ΠΟΛΥΔΗΜΙΑΣ

Συνθήκες 
«πολέμου» στα 
νοσοκομεία
ΣΕΛ. 26-27
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1  Συνθήκες «πολέμου» στα νοσοκομεία
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,26-27 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-01-2023

Εμφραγμα στα αποψιλωμένα
Οι επιστήμονες προειδοποιούσαν από ίο φθινόπωρο 
για την έλευση της πολυδημίας, με τους επιτελείς της 
κυβέρνησης να κωφεύουν κατά την προσφιλή τους 
τακτική · Δεν οργάνωσαν ενημερωτικές καμπάνιες 
ούτε ενίσχυσαν το ΕΣΥ, με αποτέλεσμα να θερίζουν 
οι ιώσεις και τα νοσοκομεία μας, ιδίως οι παιδιατρικές 
κλινικές, να βρίσκονται σε συνθήκες «πολέμου» 
για άλλη μία φορά

υπουργείο Υγείας για το δεύτερο μισό του 
2022 κι ενώ ο πλανήτης εξακολουθεί να 
βρίσκεται σε κατάσταση πανδημίας.

Η πρόεδρος της Εθνικής Επιτροπής 
Εμβολιασμών, ομότιμη καθηγήτρια Παιδι
ατρικής του Πανεπιστημίου Αθηνών, εξη
γούσε ότι μια σειρά από αναπνευστικές 
λοιμώξεις, προεξαρχόντων της Covid-19, 
του ιού της γρίπης και του αναπνευστι
κού συγκυτιακού ιού (RSV), θα κάνουν 
οδυνηρά αισθητή την παρουσία τους τον 
χειμώνα. Για τον λόγο αυτό σύστηνε τη 
χρήση μάσκας, όχι υποχρεωτικά αλλά ως 
ανάγκη της εποχής που διανύουμε, και τον 
εμβολιασμό των άνω των 60 με τις επανα
ληπτικές δόσεις για την Covid-19 και τη 
γρίπη Η1Ν1.

Είχε δίκιο. Η πολυδημία δεν άργησε, με 
τις λοιμώξεις του αναπνευστικού συστή
ματος να «διαγωνίζονται» στα σχολεία, να 
διαχέονται στους χώρους δουλειάς, να με-

rms ν ι Am Dtrι υι

οι και ιώσεις κανουν παρτι στη 
χώρα, τα νοσοκομεία παθαίνουν 
έμφραγμα και η κυβέρνηση... 
ανοσία στις συνθήκες συναγερ
μού. Η επιστημονική κοινότητα 
είχε από μήνες κρούσει το καμπα
νάκι για πολυδημία τον χειμώνα, 
αλλά αυτό ποσώς απασχόλησε το 

υπουργείο Υγείας. Ούτε μέτρα, ούτε ενημε
ρωτικές καμπάνιες. Κάπως έτσι βρέθηκαν 
τα αποψιλωμένα από υγειονομικό προσω
πικό νοσοκομεία και οι παιδιατρικές κλι
νικές σε συνθήκες «πολέμου» ακόμα μία 
φορά.

«Η χειμερινή περίοδος δεν αργεί» προ
ειδοποιούσε για την έλευση πολυδημίας 
στην εκπνοή του περασμένου Οκτωβρίου 
η Μαρία Θεοδωρίδου στη μία και μονα
δική επιστημονική ενημέρωση από το

ταδίδονται στα μέσα μαζικής μεταφοράς, 
στα σούπερ μάρκετ και στα μαγαζιά. Οπου 
υπάρχει συγχρωτισμός και συνωστισμός 
-από τα μέσα Νοεμβρίου, παρά την καλο
καιρία που επικρατούσε και επικρατεί για 
τα χειμερινά δεδομένα στη χώρα- ο ένας 
κολλούσε τον άλλον, με αποτέλεσμα κύμα
τα αδιαθεσίας, νοσηλειών και απουσιών.

Η γρίπη
Η γρίπη, που βρίσκεται ακόμα στην 

αρχή της (ξεκίνησε στις αρχές Οκτωβρί- 
ου και θα ολοκληρώσει τον κύκλο της στα 
τέλη Απριλίου), μετράει 12 βαριά νοσού- 
ντες διασωληνωμένους σε ΜΕΘ και 12 
θανάτους μέχρι στιγμής σύμφωνα με την

τελευταία έκθεση του ΕΟΔΥ που κάλυπτε 
μέχρι τις 11 Δεκεμβρίου 2022. Οι επισκέ
ψεις σε ιατρό για γριπώδη συνδρομή πα
ρουσιάζουν αύξηση 14,3% την εβδομάδα 
αναφοράς, ενώ οι θετικοί ήταν 97 - 34% με 
γρίπη τύπου A (Η3Ν2).

Ο κορονοϊός
Η Covid συνεχίζει απερίσπαστη την πο

ρεία της στη χώρα με την τελευταία εβδο
μαδιαία επιδημιολογική έκθεση του ΕΟΔΥ 
να καταγράφει 47.497 κρούσματα, δηλαδή 
6.785 ημερησίως! Ενα στα τρία κρούσμα
τα αφορά επαναλοίμωξη, που σημαίνει 
ότι ο κόσμος κολλάει και ξανακολλάει. Η 
δε θετικότητα του ιού της πανδημίας βρί-

ΤΗΝ ΑΜΕΣΗ ΕΝΙΣΧΥΣΗ του ΕΣΥ και τη χρήση μάσκας, 
όχι αναγκαστικά, αλλά να γίνει συνείδηση ώστε να τη 
φοράνε οι πολίτες όπου υπάρχει συγχρωτισμός και συνω
στισμός. «Η νόσος Covid-19 δεν έχει τελειώσει. Ζει ανάμε- 
σά μας. Το ενδεχόμενο να έχουμε ένα έντονο κύμα είναι 
υπαρκτό» λέει ο καθηγητής Τ. Παναγιωτόπουλος. Το νέο 
υπερμεταδοτικό στέλεχος της Ο, γνωστό ως ΧΒΒ.1.5 με 
το υποκοριστικό «Κράκεν», που σαρώνει τις ΗΠΑ, ήρθε και 
στη χώρα μας, με τον ΕΟΔΥ να ανακοινώνει την Πέμπτη 
τα πρώτα 6 κρούσματα στην Αττική. Κι αυτό ήταν αναμε
νόμενο, μας λέει ο Τ. Παναγιωτόπουλος: «Οταν έχεις ένα 
στέλεχος που ξεφεύγει από την ανοσία, προετοιμάζεσαι 
για νέο κύμα».

Πώς; «Το σύστημα υγείας είναι αυτό που έχεις για να 
αντιμετωπίσεις την επιδημία» επισημαίνει και αναφέρεται 
στη συγκλονιστική επιστολή παραίτησης της γιατρού από 
το Ρέθυμνο, που «συμπυκνώνει όλη την παθολογία του 
ΕΣΥ». Αντίστοιχη είναι η εικόνα από συναδέλφους τους 
στα νοσοκομεία της χώρας, ορισμένοι από τους οποίους 
οργανώνουν την αποχώρησή τους. «Δεν είναι μεμονωμέ
νο το φαινόμενο», μας λέει, τονίζοντας πως κάτι πρέπει 
να γίνει.

Εμβολιασμός, ο αναγκαίος
«Εχει αφεθεί πολύ ο κόσμος γιατί έχει δεχτεί το μή

νυμα εδώ και πολύ καιρό ότι τελειώσαμε με την Covid», 
μας λέει ο καθηγητής και εξηγεί ότι κάποιος που δεν έχει 
εμβολιαστεί με τις ενισχυτικές δόσεις δεν έχει κίνητρο 
να το κάνει. «Δεν γίνεται η συζήτηση που χρειάζεται»,

δηλαδή η επιμονή για τον εμβολιασμό των πιο ευάλωτων 
άνω των 60 ετών ανθρώπων, όπως και η συζήτηση για τη 
χρήση της μάσκας.

Οι αριθμοί είναι αμείλικτοι: Στη χώρα μας στους άνω 
των 60 χρόνων το 90% έχει εμβολιαστεί με το αρχικό σχή
μα. Την πρώτη ενισχυτική δόση έχει κάνει το 79% όταν 
ο ευρωπαϊκός μέσος όρος είναι 84%. Από εκεί και πέρα 
αρχίζει ο κατήφορος. Δεύτερη ενισχυτική δόση έχει κάνει 
το 24,75% των μεγαλύτερων (28% ο μέσος όρος στην Ευ
ρώπη) -δηλαδή μόλις ένας στους 4- και τρίτη ενισχυτική 
δόση ένα αποκαρδιωτικό 4%! Και στην Ευρώπη ο μέσος 
όρος είναι 1,2%. Και στη χώρα μας όπως και αλλού είναι 
θέμα όταν φθίνει η ανοσία και ο κόσμος δεν προστρέχει 
στον αναγκαίο εμβολιασμό, λέει ο Τ. Παναγιωτόπουλος. 
«Το εμβόλιο είναι βασικό όπλο» κυρίως για τους μεγάλους 
που έχουν και άλλα προβλήματα υγείας.

Μάσκα, η σωτήρια
Και για τη μάσκα, επιμένει, τα πράγματα θα έπρεπε 

να είναι πιο σαφή, αλλά και αυτή την έχουμε αποδομή- 
σει. Είναι ένα εργαλείο που αξίζει να έχουμε στη συνεί
δησή μας «όχι αναγκαστικά, να απενοχοποιηθεί και να 
προαχθεί. Στον συνωστισμό, στον συγχρωτισμό η μάσκα 
προστατεύει, θα μετριάσει τη δυναμική των ιών. Με τον 
απόλυτο τρόπο που είχε επιβληθεί δεν θα μπορούσε να 
συνεχίζει, αλλά έχουμε πάει στο άλλο άκρο. Δεν γίνεται 
κουβέντα για τη μάσκα. Δεν συστήνεται έντονα π χρήση 
της στα σχολεία, στους χώρους δουλειάς, στα μέσα μαζι
κής μεταφοράς».
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1  Συνθήκες «πολέμου» στα νοσοκομεία
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,26-27 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-01-2023

νοσοκομεία
Εκτίμηση αριθμού κρουσμάτων γριπώδους συνδρομής
ανά 1.000 επισκέψεις, κατά εβδομάδα. Σύνολο χώρας, περίοδοι γρίπης:

Εβδομάδα

0 αριθμός κρουσμάτων ανά 1.000 επισκέψεις εκτιμάιαι με στάθμιση ως προς τον μόνιμο πληθυσμό της t 
χώρας κατά γεωγραφικό διαμέρισμα και αστικότατα (ΕΛΣΤΑΤ, απογραφή 2011). C

ΕΣΥ εναντίον Covid: 0-1
σκειαι στο μη ασφαλές -σύμφωνα με tov 
Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας- 7,29%, που 
σημαίνει ότι η εξάπλωση του στελέχους Ο, 
το οποίο περιφέρεται ελεύθερα στη χώρα, 
είναι εκτός ελέγχου.

Το πιο σημαντικό για τους επιστήμονες 
είναι ότι η Covid, από την οποία συνεχί
ζουμε και μετράμε θανάτους καθημερινά 
-20 και πλέον το δεδομένο χρονικό διά
στημα, 150 εβδομαδιαίως σύμφωνα με την 
τελευταία αναφορά του ΕΟΔΥ- έχει εξαφα
νιστεί από την πολιτική συζήτηση και την 
επικαιρότητα. Συνολικά η χώρα έχει κατα
γράψει από την αρχή της επιδημίας 54.779 
θανάτους - όσος είναι ο πληθυσμός ενός 
μεγάλου νησιού σαν τη Ζάκυνθο!

Φύλλο δεν κουνιέται κι ας «παραμένει η 
θνησιμότητα στη χώρα μας από Covid από 
τις υψηλότερες της Ευρώπης», μας λέει ο 
Ηλίας Κονδύλης, αναπληρωτής καθηγητής 
Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας - Πολι
τικής της Υγείας στο Τμήμα Ιατρικής του 
ΑΠΘ. Θυμίζουμε ότι η πλεονάζουσα θνη
σιμότητα (δηλαδή οι παραπάνω θάνατοι 
από όσους καταγράφει συνήθως η χώρα 
ετησίως), ένα μείζον ζήτημα που η κυβέρ
νηση αρνείται να διερευνήσει δίνοντας 
πρόσβαση στην επιστημονική κοινότη
τα στα στοιχεία, έχει καταδειχθεί από το 
ΚΕΠΥ, την ΕΛΣΤΑΤ, την Ευρωπαϊκή Στα
τιστική Υπηρεσία και την ιατρική επιθεώ
ρηση «The Lancet».

«ΕΧΟΥΜΕ ΜΑΖΙ πολλές λοιμώξεις λόγω 
των μέτρων που είχαν ληφθεί για την 
Covid. Οι άνθρωποι δεν είχαν αρρωστή- 
σει τα δύο προηγούμενα χρόνια και τώρα 
έρχονται όλα μαζί: η γρίπη και οι άλλοι ιοί 
του αναπνευστικού συστήματος» εξηγεί 
μιλώντας στην «Εφ.Συν.» ο Τάκης Πανα- 
γιωτόπουλος, παιδίατρος-επιδημιολόγος, 
καθηγητής της Εθνικής Σχολής Δημόσιας 
Υγείας (ΕΣΔΥ) και μέλος της Επιτροπής 
Ειδικών Επιστημόνων για 
τον κορονοϊό του υπουργεί
ου Υγείας.

Οταν έχεις έναν μεγάλο 
αριθμό -μεγαλύτερο από τον 
συνηθισμένο- νοσούντων, τα 
πιο βαριά περιστατικά, που 
και αυτά θα είναι περισσό
τερα απ’ ό,τι άλλες χρονιές, 
θα χρειαστούν νοσηλεία 
στο νοσοκομείο, μας εξηγεί.
Ηταν αναμενόμενο και γνω
στό στους διαμορφωτές της 
πολιτικής, οι οποίοι έχουν τα 
εργαλεία να αποκρούσουν 
και μπορούν να το κάνουν 
εφόσον δράσουν γρήγο
ρα και προληπτικά. Σε αυτή 
τη δύσκολη συνθήκη «είναι 
απαράδεκτη η έλλειψη ενίσχυσης του 
Εθνικού Συστήματος Υγείας» τονίζει.

«Μέγα πρόβλημα παραμένει η ικανό
τητα του δημόσιου συστήματος υγείας να 
αντιμετωπίσει τις πολλαπλές επιδημίες» 
συμφωνεί ο Ηλ. Κονδύλης. Ετσι συνεχίζε
ται η διασπορά των ιών που συνυπάρχουν 
τον χειμώνα που διανύουμε, με το δημό
σιο σύστημα υγείας να έχει «γονατίσει» σε 
κάθε βαθμίδα του - πρωτοβάθμια (Κέντρα 
Υγείας), δευτεροβάθμια (νοσοκομεία) και 
τριτοβάθμια (πανεπιστημιακά νοσοκο
μεία).

Ενδεικτική είναι η εικόνα των νοσοκο
μείων Παίδων της Αττικής, με τους για
τρούς, τους νοσηλευτές αλλά και τους 
γονείς να εκπέμπουν σήμα κινδύνου και 
για κάποιες τρυφερές ζωές. Οι εργαζό
μενοι βιώνουν την εντατικοποίηση από 
τα μέσα Νοεμβρίου, καθώς σταδιακά 
αυξάνονταν τα παιδιατρικά περιστατικά 
που εξετάζονται στα επείγοντα, πολλά 
από τα οποία εισάγονται για νοσηλεία.

Μόνο στην πρόσφατη εφημερία, Κυριακή 
- Δευτέρα, εξετάστηκαν πάνω από 800 
παιδιά και εισήχθησαν γύρω στα 120, με 
την αναμονή να κυμαίνεται στις 5 ώρες!

Την ίδια ώρα, λόγω των ελάχιστων 
σε αναλογία πληθυσμού παιδιατρικών 
κρεβατιών ΜΕΘ, οι διακομιδές μεγά
λων αποστάσεων είναι καθημερινότητα, 
αλλά δεν είναι λύση, με τον θάνατο του 
δχρονου από τα Γρεβενά να μας το θυμί

ζει. Το αγοράκι μεταφέρθηκε 
διασωληνωμένο από το νο
σοκομείο των Γρεβενών στο 
Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 
Πατρών στο Ρίο, παρότι το 
κοντινότερο νοσοκομείο με 
ΜΕΘ Παίδων ήταν το Ιππο- 
κράτειο Θεσσαλονίκης. Δεν 
μπορούσε ωστόσο να ανα- 
λάβει τον μικρό, αφού οι 8 
παιδιατρικές του κλίνες ήταν 
κατειλημμένες.

Στην Ελλάδα διαθέτουμε 
55 παιδιατρικές κλίνες ΜΕΘ 
- 32 στην Αττική και 23 στην 
περιφέρεια σύμφωνα με τα 
στοιχεία της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Εργαζομένων 
στα δημόσια νοσοκομεία 

(ΠΟΕΔΗΝ). Δεν διαθέτουν παιδιατρικές 
ΜΕΘ τα νοσοκομεία της Θεσσαλίας, της 
Ηπείρου, της Ανατολικής Μακεδονίας, της 
Στερεός Ελλάδας και Νήσων, με εξαίρεση 
την Κρήτη. Η Βόρεια Ελλάδα στηρίζεται 
στις 8 παιδιατρικές κλίνες εντατικής θε
ραπείας του Ιπποκράτειου!

Ανήμερα τα Θεοφάνια ένα Πχρονο 
κορίτσι με κορονοϊό διακομίστηκε από το 
Γενικό Νοσοκομείο Ιωαννίνων στο Παί
δων «Αγλαΐα Κυριάκού», ενώ ένα 3χρονο _ 
αγόρι από την Κοζάνη, που παρουσίασε 
πνευμονία, μεταφέρθηκε πριν από λίγες 
ημέρες με αεροδιακομιδή στο Παίδων 
Πεντέλης, με τα δύο μικρότερα αδέλφια 
του να νοσηλεύονται σε απλές κλίνες στο 
ΑΧΕΠΑ Θεσσαλονίκης και το Μαμάτσειο 
Κοζάνης. Ολα διασκορπισμένα σε νοσο
κομεία ανά την Ελλάδα, όπου βρέθηκε 
κλίνη! Με τη «φόρα» που έχουν πάρει οι 
λοιμώξεις του αναπνευστικού, οι παιδι
ατρικές ΜΕΘ της χώρας είναι συνεχώς 
κατειλημμένες.

*
Σε πρόσφατη 
εφημερία στα 
νοσοκομεία 
Παίδων Αττικής 
εξετάστηκαν πάνω 
από 800 παιδιά 
και εισήχθησαν 
120, με την 
αναμονή να 
κυμαίνεται 
γύρω στις 5 ώρες
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1  Εξαντλούνται οι ΜΕΘ, «πνίγονται» στα ράντζα τα
νοσοκομεία

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

360.53 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Ήρθε η «Κράκεν» στην Ελλάδα
149 θάνατοι από κορωνοϊέ
Εξαντλούνται οι ΜΕΘ, 

«πνίγονται» στα 
ράντζα τα νοσοκομεία

Σελ.2
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1  Εξαντλούνται οι ΜΕΘ, «πνίγονται» στα ράντζα τα νοσοκομεία
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-01-2023

Ήρθε η «Κράκεν» στην Ελλάδα
149 θάνατοι από covid-19

Εξαντλούνται οι ΜΕΘ
«πνίγονται» σε ράντζα τα νοσοκομεία

Αυξάνονται οι εισαγωγέ$ κοι οι 
θάνατοι στη χώρα κυρίυκ οπό 
κορωνοϊό. Παρά τα όσο λένε 
οι επιστήμονε$ γιο τη γριπώδπ 
συνδρομή, οι επισκέψεκ 
ασθενών με εποχική γρίπη 
είναι μειωμένε$ σε σχέση με 
το κρούσματα Covid, αλλά κοι 
tous flavaious αυτών. 128 
άτομο διοσωληνώθπκαν με 
κορωνοϊό, ενώ 149 πέθονον 
οπό enmAoircs ms Covid-19.

Η δε θετικότητα για τη γρίπη μειώθη
κε, αφού καταγράφηκαν 7 νέα σοβαρά 
κρούσματα (τύπου Α) και 2 νέοι θάνατοι. 
Και όλα αυτά την ώρα που ακόμα οι ανα
πνευστικοί ιοί δεν έχουν δείξει τα δόντια 
τουε. Τι θα γίνει, λοιπόν, το επόμενο διά
στημα που αναμένεται νέα έξαρση, ενώ 
ήδη έχουν καταγραφεί 6 κρούσματα τηε 
υπερ-μεταδοτικήε παραλλαγήε «κρά
κεν»; Οι νοσοκομειακοί ανησυχούν κα- 
θώε τα στοιχεία για τιε κλίνεε ΜΕΘ Covid 
και non Covid είναι ανησυχητικά.

Οι διαθέσιμεε κλίνεε σε όλη τη χώρα, 
τόσο στα ιδιωτικά όσο και στα δημόσια 
νοσοκομεία, είναι μόλιε 189. Σύμφω
να με τον πρόεδρο τηε ΠΟΕΔΗΝ, Μιχά- 
λη Γιαννάκο, «οι ασθενείε που βρίσκονται 
στιε ΜΕΘ, ημέρα με την ημέρα αυξάνουν. 
Αυτό είναι ανησυχητικό με δεδομένο ότι 
αναμένεται μεγαλύτερη έξαρση τηε γρί- 
πηε, κορωνοϊού και άλλων λοιμώξεων». 
Οι κατειλημμένεε κλίνεε ΜΕΘ συνολικά, 
είναι 956, οι 55 εκ των οποίων είναι ΜΕΘ 
για παιδιά. Αξίζει να σημειωθεί πωε στιε 
5/1/2023 είχαμε σε λειτουργία 1.150 κλί
νεε ΜΕΘ και κατειλημμένεε τιε 943 κλί
νεε εκ των οποίων 141 ασθενείε ήταν 
covid-19 περιστατικά. Από αυτέε τιε 956 
κλίνεε: 734 κλίνεε ΜΕΘ διατίθενται για 
non covid-19 περιστατικά και 222 κλίνεε 
ΜΕΘ για covid-19 περιστατικά.
■ ΜΕΘ δημόσιων και ιδιωτικών νο
σοκομείων: Επιπλέον, το σύστημα νοι
κιάζει 209 κλίνεε ΜΕΘ από ιδιωτικά 
νοσοκομεία για non covid-19 περιστα
τικά. Συνολικά, λοιπόν, διαθέτει 1.165 
κλίνεε ΜΕΘ, στιε οποίεε νοσηλεύονται 
976 περιστατικά. Από τα 976 περιστατι
κά σε ΜΕΘ: τα 808 είναι non covid-19 και 
τα 168 covid-19.
■ Κενέε κλίνεε/Εχουμε 135 κλίνεε για 
non covid ασθενείε και 54 κλίνεε για 
covid ασθενείε, δηλαδή συνολικά 189 
κενέε κλίνεε.
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1  Εκρυθμη κατάσταση στο ΠΑΓΝΗ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

643.77 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Εκρυθμη 
κατάσταση 
στο ΠΑΓΝΗ
Γιατροί και εργαζόμενοι 
εναντίον του διοικητή

Εκρυθμη είναι η κατάσταση στο 
Πανεπιστημιακό Γενικό Νοσοκο
μείο Ηρακλείου (ΠΑΓΝΗ), με tous 
γιατρού$ και tous εργαζομένου 
να κατηγορούν τον διοικητή του 
νοσοκομείου για αυταρχική και 
απαξιωτική συμπεριφορά. Η πρό
σφατη απόφαση του διοικητή 
να στείλει επισκέπτρια υγεία$ 
στο σπίτι τριών νοσούντων με 
COVID-19 αναισθησιολόγων, για 
έλεγχο με rapid test, προκάλεσε 
αντιδράσε^. Σελ. 7
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1  Εκρυθμη κατάσταση στο ΠΑΓΝΗ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-01-2023

Γιατροί και
Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Εκρυθμη είναι η κατάσταση στο 
Πανεπιστημιακό Γενικό Νοσο
κομείο Ηρακλείου (ΠΑΓΝΗ), με 
τουε γιατρούς και tous εργαζομέ
νου s να κατηγορούν τον διοικη
τή του νοσοκομείου για αυταρχι
κή και απαξιωτική συμπεριφορά. 
Η πρόσφατη απόφαση του διοι
κητή Γεώργιου Χαλκιαδάκη να 
στείλει γιατρό εργασίας και επι- 
σκέπτρια υγείας στο σπίτι τριών 
νοσούντων με COVID-19 αναισθη- 
σιολόγων, οι οποίοι έκαναν στους 
αναισθησιολόγος έλεγχο με rapid 
test, εξόργισε το προσωπικό του 
νοσοκομείου και προκάλεσε τις 
αντιδράσεις της Ιατρικής Σχολής 
του Πανεπιστημίου Κρήτης, του 
Ιατρικού Συλλόγου Ηρακλείου και 
του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλό
γου αλλά και βουλευτών. Η από
φαση αυτή συνέπεσε χρονικά με 
την αιφνίδια αντικατάσταση του 
διευθυντή του Τμήματο$ Επειγό
ντων Περιστατικών. Λάδι στη φω
τιά έριξε η προχθεσινή παράταση 
της θητείας του κ. Χαλκιαδάκη 
«έως την ολοκλήρωση της δια
δικασίας επιλογής και διορισμού 
διοικητή», όπως αναφέρεται στο 
σχετικό ΦΕΚ, και η οποία οδήγησε 
το σύνολο των αναισθησιολόγων 
στο νοσοκομείο να υποβάλουν 
επιστολή πρόθεσης παραίτησης 
στη διευθύντρια της Αναισθησι- 
ολογικής Κλινικής, αναπληρώτρια

εργαζόμενοι εναντίον ίου διοικητή του ΠΑΓΝΗ

Πυρά εναντίον ίου διοικητή του ΠΑΓΝΗ από την Ιατρική Σχολή του Πανεπι
στημίου Κρήτης και τον Ιατρικό Σύλλογο Ηρακλείου, τη στιγμή που οι εργαζό
μενοι ετοιμάζουν κινητοποιήσεις και οι γιατροί... παραιτήσεις!

καθηγήτρια Αλεξάνδρα Παπαϊω- 
άννου, και μία εκ των θιγομένων 
από την ενέργεια του διοικητή, 
με κοινοποίηση και στον διευθυ
ντή τηε Ιατρικής Υπηρεσίας του 
ΠΑΓΝΗ, καθηγητή Νίκο Τζανάκη.

«Προσωπικά είμαι απογοη
τευμένος. Θα περίμενα από το 
υπουργείο Υγείας να δείξει ευ
αισθησία στο θέμα», σημειώνει

Η ανανέωση της θητείας 
του διοικητή μοιάζει με 
σταγόνα που ξεχείλισε 
το ποτήρι στο Πανεπι
στημιακό Γενικό Νοσο
κομείο Ηρακλείου.
στην «Κ» ο Αλέξανδρος Πατρι- 
ανάκος, πρόεδρος του Ιατρικού 
Συλλόγου Ηρακλείου και για
τρός στο ΠΑΓΝΗ από το 2001. 
Ο ίδιος κάνει λόγο για «μια δι
οίκηση εκφοβιστική και απαξι- 
ωτική ως προς το προσωπικό», 
εστιάζοντας στο περιστατικό με 
τις τρεις αναισθησιολόγους. «Εκ
φράζει μια πρακτική η οποία εάν 
“περάσει” δεν θα αφορά μόνο 
εμάς, αλλά γενικότερα τη δημό
σια διοίκηση», επισημαίνει ο κ. 
Πατριανάκος και τονίζει ότι «έχει 
δήμιου ργηθεί μια πολύ δύσκολη 
κατάσταση στο νοσοκομείο. Το

σύνολο του ιατρικού κόσμου εί
ναι εναντίον του διοικητή».

Ξεκάθαρη θέση εναντίον του 
κ. Χαλκιαδάκη έχει πάρει και η Ια
τρική Σχολή του Πανεπιστημίου 
Κρήτης, η οποία συγκάλεσε έκτα
κτη συνέλευση την περασμένη 
Δευτέρα. «Ως προς το θέμα των 
αναισθησιολόγων δεν μπαίνουμε 
στη νομιμότητα ή μη της ενέργει
ας του διοικητή, παρότι υπάρχουν 
ενστάσεις, αλλά εστιάζουμε στο 
θέμα της αξιοπρέπειας του για
τρού», επισημαίνει στην «Κ» ο 
κοσμήτορας της Ιατρικής Σχολής 
του Πανεπιστημίου Κρήτης, κα

θηγητής Καρδιολογίας Γεώργιος 
Κοχιαδάκης. Οπως σημειώνεται 
στα σχετικά πρακτικά, ο διοικη
τής του ΠΑΓΝΗ ενήργησε «χωρίς 
να σεβαστεί την ύψιστη ακαδημα
ϊκή αξία της ελευθερίας» και σαν 
να θεωρεί τους συγκεκριμένους 
αναισθησιολόγους φυγόπονους, 
τεμπέληδες και ψεύτες. Αξίζει να 
σημειωθεί ότι ο κ. Χαλκιαδάκης 
σε ανακοίνωσή του υποστηρίζει 
ότι αποφάσισε τη μετακίνηση 
του γιατρού εργασίας και της επι- 
σκέπτριας υγείας στην οικία των 
γιατρών «για ιατρική περίθαλψη 
και λήψη μέτρων για τον έλεγχο

και την προστασία του λοιπού 
ιατρικού προσωπικού», ενώ ση
μειώνει ότι λόγω της απουσίας 
αναισθησιολόγων αναβλήθηκε 
η λειτουργία δύο χειρουργικών 
αιθουσών και έξι προγραμματι
σμένων χειρουργείων.

Η Ιατρική Σχολή αναγνωρίζει 
και το αίτημα του αναπληρωτή 
καθηγητή Επείγουσας Ιατρικής 
Γ. Νώτα, ο οποίος αντικαταστά- 
θηκε στις 30 Δεκεμβρίου από τον 
διοικητή αιφνιδίωε, για την ακύ
ρωση της σχετικής απόφασης. 
Ο κ. Νώτας έχει ήδη αποστείλει 
εξώδικη διαμαρτυρία, ενώ προ- 
τίθεται να καταθέσει και αίτη
ση ακύρωσης της απόφασης με 
το σκεπτικό ότι δεν προηγήθηκε 
της αντικατάστασής του εισήγη
ση του διευθυντή της Ιατρικής 
Υπηρεσίας του νοσοκομείου. Με 
αφορμή αυτό το περιστατικό, η 
συνέλευση της Ιατρικής Σχολής 
διαμαρτύρεται έντονα για το γε
γονός ότι ο διοικητής δεν προχώ
ρησε στις απαραίτητες ενέργειες 
για την ίδρυση και εγκατάσταση 
Πανεπιστημιακής Κλινικής Επεί
γουσας Ιατρικής στο ΠΑΓΝΗ από 
τον Ιούνιο του 2020, «αγνοώντας 
τις θετικές περί του αιτήματος της 
σχολής εισηγήσεις του διευθυντή 
της ιατρικής υπηρεσίας και του 
επιστημονικού συμβουλίου του 
νοσοκομείου».

Το σωματείο εργαζομένων στο 
ΠΑΓΝΗ έχει προαναγγείλει στά

σεις εργασίας και συγκεντρώσεις 
διαμαρτυρίας ξεκινώντας την προ
σεχή Τρίτη, ενώ για τη μεθεπόμε
νη εβδομάδα προγραμματίζει και 
24ωρεε κινητοποιήσεις. «Οι εργα
ζόμενοι στην πλειονότητά τους 
έδωσαν όλο τους τον εαυτό για 
τη δημόσια υγεία στα χρόνια των 
μνημονίων και της COVID-19. Δεν 
μπορεί υπό αυτές τις συνθήκες, 
με χαμηλές αμοιβές και χιλιάδες 
χρωστούμενα ρεπό και αργίες να 
έχουμε μια αντιμετώπιση εκφοβι
στική, αντιδεοντολογική και αυ
ταρχική από πλευράς διοίκησης», 
σημειώνει στην «Κ» ο πρόεδρος 
του Γενικού Συμβουλίου της ΠΟ- 
ΕΔΗΝ και αντιπρόεδρος του σω
ματείου εργαζομένων, Κυριάκος 
Θεοδοσάκης. Ενδεικτική είναι η 
ανακοίνωση που εξέδωσε το σω
ματείο. Οπως αναφέρεται, «έχου
με αντιμετωπίσει πολλές φορές 
την ανάρμοστη συμπεριφορά της 
συγκεκριμένης διοίκησης. Από 
τις απαγορεύσεις της για να μην 
κάνουμε δηλώσεις στα ΜΜΕ, την 
απαξιωτική και απειλητική συ
μπεριφορά απέναντι σε όποιον 
εργαζόμενο διαμαρτυρηθεί, τα 
συνεχή εντέλλεσθε των μετακι
νήσεων και τις ανακλήσεις των 
αδειών. Σε αυτά προστίθεται και 
η αυθαίρετη καρατόμηση και επι
λογή προϊσταμένων όλο το προ
ηγούμενο διάστημα αλλά και δι
ευθυντών τμημάτων, όπως του 
διευθυντή των ΤΕΠ».
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1  Αύξηση διασωληνωμένων εν αναμονή έξαρσης
ιώσεων

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

353.33 cm² Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Αύξηση διασωληνωμένων εν αναμονή έξαρσης ιώσεων

ΣΥΜΦΟΝΑ με τα στοιχεία του προέδρου της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλη Γιαννάκου, οι ασθενείς οε ΜΕΘ αυξάνονται 
μέρα με την ημέρα, ενώ αναμένεται αύξηοη σια 
κρούσματα γρίπης, κορωνοϊού και άλλων λοιμώξεων.

Στα δημόαια νοσοκομεία της χώρας λειτουργούν 956 
κλίνες ΜΕΘ, εκ των οποίων οι 734 είναι non Covid-19 
και 222 κλίνες Covid-19. Από τις 956 κλίνες ΜΕΘ, οι 55 
είναι για παιδιά. Επίοης,τα σύστημα νοικιάζει 209 κλίνες 
από ιδιωτικά νοσοκομεία για non Covid-19 περιστατικά. 
Συνολικά λοιπόν διαθέτει 1.165 κλίνες ΜΕΘ και 
νοσηλεύονται 976 περιστατικά. Από τα 976 περιστατικά 
που νοσηλεύονται στις ΜΕΘ, οι 808 είναι non Covid-19 
ασθενείς και 168 Covid-19 ασθενείς. Οι κενές κλίνες

ΜΕΘ είναι 135 για non Covid-19 περιστατικά και 54 για 
Covid-19. Από τις κενές κλίνες ΜΕΘ που εμφανίζονται 
στο σύστημα, κάποιες δεν λειτουργούν λόγω ελλείψεων 
προσωπικού και εξοπλισμού. Στις 5,1.2023 ήταν οε 
λειτουργία 1150 κλίνες ΜΕΘ και καλυμμένες οι 943. εκ 
των οποίων 141 ασθενείς ήταν Covid-19 περιστατικά. 
Συνολικά, σήμερα νοσηλεύονται 1,723 ασθενείς με 
κορωνοϊό σε απλές κλίνες. Στις 5.1.2023 νοσηλεύονταν 
1.627 ασθενείς με κορωνοϊό. Στις 29.12.2022 
νοσηλεύονταν 1.475 ασθενείς με κορωνοϊό. Επομένως, 
υπάρχει συνεχής αύξηση. Οι νοσηλευόμενοι ασθενείς με 
γρίπη και άλλες ιώσεις είναι αυξανόμενοι.

Ανιώνης Ραυτόπουλας
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1  Κρίσιμες οι επόμενες δύο εβδομάδες
Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,22-24 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-01-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

3487.99
cm²

Κυκλοφορία: 1200

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Συναγερμός για την έξαρση ιώσεων

Κρίσιμες οι επόμενες δύο εβδομάδες
Σε ετοιμότητα τα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης, με το plan Β να βρίσκεται ήδη στο συρτάρι - Ιδιαίτερη 
προσοχή συνιστούν οι επιστήμονες 22-24

Ανησυχία στα σχολεία της πόλης - Λήψη μέτρων ζητούν οι εκπαιδευτικοί

Μιλούν Αθανάσιος Εξαδάκτυλος, Ματίνα Παγώνη, Ιωάννης 44 Τα σχολεία είναι οι πιο ασφαλείς χώροι 
Κιουμής, Δημοσθένης Σαρηγιάννης, Παναγιώτης Μπογιατζίδης, Αλέξανδρος Κόπτοης 

Δημήτρης Τσαλικάκης, Νίκος Καρανταγλής, Παναγιώτης Τουχτίδης Γενικός Γραμματέας του υπουργείου Παιδείας
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1  Κρίσιμες οι επόμενες δύο εβδομάδες
Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,22-24 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-01-2023

ΤΡΟΜΑΖΕΙ ΤΟ «ΚΟΚΤΕΙΛ» ΙΩΣΕΩΝ
Σε ετοιμότητα τα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης με τις διοικήσεις να έχουν στο συρτάρι το... plan Β - Έξαρση των 
κρουσμάτων κορονοϊού, γρίπης και αναπνευστικών λοιμώξεων «βλέπουν» οι ειδικοί - Η Kraken ήρθε και στην Ελλάδα

Κρίσιμες οι επόμενες 
δύο εβδομάδες

Κ
ρίσιμο δεκαπενθήμερο θεωρούν 
οι ειδικοί το επόμενο, καθώς 
αναμένουν αύξηση των κρου
σμάτων κορονοϊού, εποχικής γρίπης 

και ιώσεων. Αν και η έξαρση των κρου
σμάτων τόσο του COVID-19 όσο και των 
υπόλοιπων αναπνευστικών λοιμώξεων 
είναι αναμενόμενη, καθώς τα σχολεία 
άνοιξαν και οι μαθητές επέστρεψαν στα 
θρανία -γεγονός που ευνοεί τη μετάδο
ση των ασθενειών, οι εργαζόμενοι επέ
στρεψαν στη δουλειά, οι θερμοκρασίες 
πέφτουν επομένως τα κρυολογήματα εί
ναι συχνά, οι γιατροί και οι επιστήμονες 
εφιστούν ιδιαίτερη προσοχή το επόμενο 
διάστημα, καθώς το «κοκτέιλ» γρίπης, 
ιώσεων και κορονοϊού μπορεί να είναι 
«εκρηκτικό» όπως λένε χαρακτηριστι
κά, προβλέποντας πολλαπλασιασμό των

κρουσμάτων. Ήδη οι Μονάδες Εντατι
κής Θεραπείας (ΜΕΘ) Παίδων στη Βό
ρεια Ελλάδα έχουν... «κοκκινίσει» με 
την κάλυψη που καταγράφεται να αγ
γίζει το ιοο%, ενώ οι διοικήσεις των 
νοσοκομείων στη Θεσσαλονίκη έχουν 
έτοιμο στο συρτάρι τους το plan Β, σε 
περίπτωση που χρειαστεί να υπάρξουν 
προσαρμογές στη λειτουργία κλινικών, 
ώστε να εξυπηρετηθούν άμεσα όλα τα 
περιστατικά. Παράλληλα, τις τελευταίες 
ημέρες παρατηρείται πίεση στα Επείγο
ντα (ΤΕΠ) των νοσοκομεί
ων της πόλης.

Όπως αναφέρει στη 
«ΜτΚ» ο καθηγητής 
Λοιμωξιολογίας, Ιω
άννης Κιουμής ο Ια
νουάριος είναι ο «χει

ρότερος» μήνας, καθώς οι ιώσεις βρί
σκονται σε έξαρση. «Μοιάζει ότι είμα
στε σε υψηλό επίπεδο σε ό,τι αφορά τα 
κρούσματα και θα πρέπει να υπάρξει 
ιδιαίτερη προσοχή την επόμενη εβδομά
δα, οπότε και θα φανεί πώς επηρέασε 
στη μετάδοση του κορονοϊού και των 
ιώσεων το άνοιγμα των σχολείων». Ο κ. 
Κιουμής εκτιμά επίσης ότι τον επόμενο 
μήνα, τον Φεβρουάριο θα υπάρξει μία 
σταθεροποίηση των κρουσμάτων, ενώ η 
ύφεση θα ξεκινήσει να παρατηρείται από 
τα τέλη Φεβρουάριου με αρχές Μαρτίου.

Σε ετοιμότητα τα νοσοκομεία
Αν και οι επιστήμονες εμφανίζονται 

προβληματισμένοι, εκτιμούν ότι δεν 
συντρέχει λόγος πανικού, καθώς με 
τα μέχρι στιγμής δεδομένα το Εθνικό

Αν και η έξαρση των 
κρουσμάτων τόσο του 
COVID-19 όσο και των 
υπόλοιπων αναπνευστικών 
λοιμώξεων είναι 
αναμενόμενη, καθώς 
τα σχολεία άνοιξαν και 
οι μαθητές επέστρεφαν 
στα θρανία -γεγονός που 
ευνοεί τη μετάδοση των 
ασθενειών, οι εργαζόμενοι 
επέστρεφαν στη δουλειά, 
οι θερμοκρασίες πέφτουν 
επομένως τα κρυολογήματα 
είναι συχνά, οι γιατροί και 
οι επιστήμονες εφιστούν 
ιδιαίτερη προσοχή το 
επόμενο διάστημα, καθώς 
το «κοκτέιλ» γρίπης, 
ιώσεων και κορονοϊού 
μπορεί να είναι «εκρηκτικό» 
όπως λένε χαρακτηριστικά, 
προβλέποντας 
πολλαπλασιασμό 
των κρουσμάτων

Σύστημα Υγείας (ΕΣΥ) δεν απειλείται 
με «κατάρρευση». Πιέζεται μεν, αλ
λά ανταποκρίνεται στα περιστατικά. 
Είναι χαρακτηριστικό ότι στα νοσοκο
μεία της 3ης Υγειονομικής Περιφέρει
ας Μακεδονίας σε ό,τι αφορά απλές 
κλίνες COVID-19 η πληρότητα κινείται 
περίπου στο 50%, ενώ όπως αναφέρει 
ο διοικητής της 3ης ΥΠΕ, Παναγιώτης 
Μπογιατςίδης υπάρχει επάρκεια σε 
κλίνες ΜΕΘ COVID-19. «Τα νοσοκο
μεία μας και το προσωπικό τους είναι 
έτοιμα να ανταποκριθούν σε όλες τις 
ανάγκες που μπορεί να προκύψουν και 
ανάλογα με αυτές υπάρχει σχεδιασμός 
στη λειτουργία της κάθε μονάδας ώστε 
να αντιμετωπιστεί τυχόν μεγάλη ζήτη
ση που μπορεί να προκόψει» αναφέρει 
ο κ. Μπογιατζίδης. Όμως και σε non 
COVID-19 κλινικές τη δεδομένη περί
οδο δεν παρατηρείται ιδιαίτερα μεγά
λη πίεση. Σε επίπεδο 4ης Υγειονομι
κής Περιφέρειας Μακεδονίας-Θράκης 
σύμφωνα με πληροφορίες είναι κατει
λημμένες περί τις 150 απλές κλίνες 
COVID-19, ενώ μεγάλη διαθεσιμότητα 
υπάρχει σε κλίνες ΜΕΘ COVID-19. «Εί
μαστε σε ετοιμότητα» δηλώνει ο διοι
κητής της 4ης ΥΠΕ, Δημήχρης Τσα- 
λικάκης. Εκείνο που προβληματίζει 
ωστόσο, είναι πως για την κάλυψη των 
αναγκών της Βόρειας Ελλάδας, λειτουρ
γούν μόλις 8 κλίνες ΜΕΘ Παίδων στο 
Ιπποκράτειο Νοσοκομείο, οι οποίες κα
ταγράφουν πληρότητα ιοο%. Σύμφω
να με πηγές του υπουργείου Υγείας, 
σε περίπτωση που κριθεί αναγκαίο τα 
περιστατικά παιδιών που χρειάζονται 
ΜΕΘ θα μεταφερθούν με αεροδιακο- 
μιδή σε νοσοκομεία της Αττικής. Οι 
ΜΕΘ Παίδων είναι ασφυκτικά γεμάτες 
στη Βόρεια Ελλάδα, αφενός λόγω της 
περιόδου και των πολλών περιστατικών 
παιδιών με λοιμώξεις που πάσχουν από 
πνευμονία και χρειάζεται να νοσηλευ
τούν σε Μονάδα Εντατικής Θεραπεί
ας, αφετέρου λόγω του μικρού αριθμού 
τους. Το πρόβλημα ωστόσο, αναμένεται 
να αντιμετωπιστεί ριζικά το 2025, οπό
τε και θα τεθούν σε λειτουργία και στη 
διάθεση του Συστήματος οι 33 κλίνες 
ΜΕΘ Παίδων του Παιδιατρικού Νοσο
κομείου στο Φίλυρο. Σε όλη την Ελλά
δα, σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ, υπάρ
χουν 55 κλίνες ΜΕΘ Παίδων, από τις 
οποίες οι 32 είναι στην Αττική και οι 23 
στην υπόλοιπη χώρα.

Μάσκες και εμβόλια
Οι γιατροί εκτιμούν πως η κατάσταση 

ακόμη είναι «διαχειρίσιμη», συμπληρώ
νουν ωστόσο πως δεν πρέπει να υπάρχει 
«εφησυχασμός». Τόσο σε ό,τι αφορά τα 
παιδιά που επέστρεψαν στα σχολεία, 
όσο και σε ό,τι αφορά τους ενήλικες.
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1  Κρίσιμες οι επόμενες δύο εβδομάδες
Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,22-24 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-01-2023

Όπως σημειώνει η Μα- 
τίνα Παγώνη, πρόε
δρος της Ένωσης Ια
τρών Νοσοκομείων 
Αθήνας-Πειραιά, οι 
«επόμενοι τρεις μή
νες, είναι δύσκολοι μή
νες». Η ίδια καλεί τον κόσμο 
να εμβολιαστεί και με το εμβόλιο του 
κορονοϊού και με το εμβόλιο της γρί
πης, σημειώνοντας μάλιστα πως φέ
τος σε σχέση με πέρσι το ποσοστό εμ
βολιασμού για την εποχική γρίπη είναι 
μειωμένο κατά το ήμισυ. «Το Σύστημα 
πιέζεται και είναι λογικό. Έχουμε έξαρ
ση των ιώσεων και έξαρση της γρίπης. 
Χρειάζεται ιδιαίτερη προσοχή. Αν δεν 
αισθανόμαστε καλά δεν πηγαίνουμε στη 
δουλειά, ούτε στέλνουμε το παιδί στο 
σχολείο με συμπτώματα. Επίσης καλό 
είναι για την προστασία μας, σε χώρους 
όπου υπάρχουν πολλά άτομα την ίδια 
στιγμή να φοράμε την μάσκα μας, που 
μας προστατεύει από τους ιούς» λέει η 
κ. Παγώνη.

Ο Δημοσθένης Σαρη-

f
y γιάννης Καθηγητής Πε

ριβαλλοντικής Μηχανι- 
λ| κής ΑΠΘ, και η ομά-

^ δα του παράλληλα με
την μελέτη της πανδη

μίας του κορονοϊού, με
λετούν και την πορεία των ιώ

σεων με βάση τη λοίμωξη του αναπνευ
στικού. Σύμφωνα με τον ίδιο, που μιλά 
στη «ΜτΚ», το μοντέλο του δείχνει ένα 
«δεύτερο κύμα ιώσεων στα μέσα του Φε
βρουάριου». «Βλέπουμε υπερδιπλασιασμό 
των κρουσμάτων στα μέσα Φεβρουάριου 
- αρχές Μαρτίου» λέει. Ο ίδιος εκτιμά πως 
τότε θα υπάρξει έξαρση λόγω πολλών πα
ραγόντων, όπως για παράδειγμα: τα χα
μηλά ποσοστά εμβολιασμού, η έλλειψη 
φαρμάκων, η αλλαγή της θερμοκρασίας 
και ο ψυχρός καιρός. «Για να προλάβουμε 
αυτό το κύμα πρέπει να λάβουμε μέτρα, 
όπως για παράδειγμα, η χρήση μάσκας 
στα σχολεία, μία επιλογή χρήσιμη για 
πολλούς λόγους τόσο για τα παιδιά όσο

και για τις οικογένειές τους». «Χρειάζο
νται στοχευμένες δράσεις» σημειώνει ο 
κ. Σαρηγιάννης.

«Αύξηση» των περιστατικών στα Επεί
γοντα (ΤΕΠ) του νοσοκομείου Παπαγεωρ- 
γίου βλέπει στις τελευταίες εφημερίες ο 
Πρόεδρος Επιτροπής Υγείας 
και Ασφάλειας της Εργα
σίας του νοσοκομείου,
Παναγιώτης Τουχτί- 
δης. Ο ίδιος σημειώ
νει πως η αύξηση αυ
τή αφορά ασθενείς με 
ιώσεις, προβλήματα του 
ανώτερου αναπνευστικού, κρυολογήματα 
και κορονοϊό. «Το επόμενο δεκαήμερο εί
ναι κρίσιμο και θέλει ιδιαίτερη προσοχή» 
σημειώνει ο κ. Τουχτίδης. Σε ό,τι αφορά 
τα περιστατικά COVID-19 εντοπίζει ανη
συχία στη διασπορά του ιού σε διάφορα 
τμήματα. «Γι’ αυτό προχωρήσαμε και σε 
ελαχιστοποίηση του επισκεπτηρίου. Κά
θε φορά που ανοίγουμε το επισκεπτή
ριο, το μετανιώνουμε» υποστηρίζει ο κ. 
Τουχτίδης.

Οι Μονάδες Εντατικής 
θεραπείας (ΜΕ©) Παίδων 
στη Βόρεια Ελλάδα 
έχουν... «κοκκινίσει» 
με την κάλυψη που 
καταγράφεται να αγγίζει 
το 100%, ενώ οι διοικήσεις 
των νοσοκομείων στη 
Θεσσαλονίκη έχουν έτοιμο 
στο συρτάρι τους το plan δ, 
σε περίπτωση που χρειαστεί 
να υπάρξουν προσαρμογές 
στη λειτουργία κλινικών, 
ώστε να εξυπηρετηθούν 
άμεσα όλα τα περιστατικά. 
Παράλληλα, τις τελευταίες 
ημέρες παρατηρείται πίεση 
στα Επείγοντα (ΤΕΠ) των 
νοσοκομείων της πόλης

Βλέμμα στραμμένο 
στα παιδιά
Ιδιαίτερα «προβληματική» και 
«ανησυχητική» χαρακτηρίζει από 
την πλευρά του την εμφάνιση της 
γρίπης και των παιδικών ιώσεων ένα 
μήνα νωρίτερα από το συνηθισμένο 
ο παιδίατρος Νίκος Καρανταγλής 
Εκτιμά ότι οι επόμενες δύο εβδο
μάδες είναι κρίσιμες, καθώς ανα
μένεται έξαρση των κρουσμάτων. Ο 
κ. Καρανταγλής καλεί τους γονείς 
σε περίπτωση που τα παιδιά τους 
εκδηλώσουν κάποια συμπτώματα να 
τα κρατήσουν σπίτι, ώστε αυτά να 
ξεκουραστούν και να φροντίσουν 
ώστε να μην αφυδατωθούν. «Δεδο
μένης της πληρότητας στις κλίνες 
ΜΕΘ Παίδων στη Βόρεια Ελλάδα

οι γονείς θα πρέπει να φροντίσουν, 
ώστε ο οργανισμός παιδιών που νο
σούν να μην εξασθενίσει. Ιδιαίτερη 
προσοχή σε όσες οικογένειες έχουν 
βρέφη ή παιδιά με χρόνια νοσήμα
τα» λέει ο κ. Καρανταγλής, συμβου
λεύοντας τη χρήση μάσκας ως μέσο 
προστασίας αλλά και τον αντιγριηι- 
κό εμβολιασμό των παιδιών, προκει- 
μένου αυτά να προστατευθούν από 
βαριά νόσηση.
Σύμφωνα με τον κ. Καρανταγλή η 
φετινή χρονιά για τους παιδικούς 
οργανισμούς είναι ιδιαίτερη, καθώς 
όπως λέει «η έξαρση είναι πολύ με
γαλύτερη από το 2019 γιατί το 2020 
και το 2021 εξαιτίας της καραντίνας 
και των μέτρων υπήρξε αποστασιο
ποίηση που μείωσε τις ιώσεις, ενώ 
η γρίπη σχεδόν εκμηδενίστηκε. Τα 
περιστατικά φέτος είναι περισσότε-

«Κανένας
εφησυχασμός»

Από την πλευρά του, ο 
πρόεδρος του Πανελλη
νίου Ιατρικού Συλλόγου, 
Θανάσης Εξαδάκτυλος
μιλώντας 
στη 
«ΜτΚ» 
συνι- 
στά ιδι
αίτερη 
προσοχή 
στη δια- 
σπορά του κορονοϊού, 
καθώς όπως σημειώ
νει η νέα μετάλλαξη, η 
μετάλλαξη Kraken -ήδη 
καταγράφηκαν τα πρώ
τα κρούσματα- 
είναι πιο μεταδοτική.
«Οι νεκροί από κορονο- 
ϊό κάθε βδομάδα είναι 
περίπου 120. Μεγάλος 
είναι και ο αριθμός 
των διασωληνωμένων. 
Εκείνο που πρέπει να 
μας προβληματίζει 
και γι’ αυτό πρέπει 
να προστατευόμαστε 
είναι το σύνδρομο long 
COVID-19 που μπορεί να 
εμφανίσει κάποιος που 
νόσησε και δεν μπορού
με να προβλέψουμε τις 
επιπτώσεις στον οργα
νισμό ή τα όργανα που 
μπορεί να καταστρέψει» 
λέει ο κ. Εξαδάκτυ
λος. Συμβουλεύει τους 
πολίτες να προχωρή
σουν στην αναμνηστική 
τέταρτη ή πέμπτη δόση 
του εμβολίου καθώς 
υποστηρίζει ότι «προ
στατεύει από τις νέες 
μεταλλάξεις». Κάτι αντί
στοιχο ζητά ο πρόεδρος 
του Πανελληνίου Ιατρι
κού Συλλόγου και για το 
εμβόλιο της γρίπης. «Να 
προστατευθούν και να 
μην κολλήσουν γρίπη, 
ίωση ή COVID-19 τώρα 
που οι ασθένειες αυτές 
είναι σε έξαρση».

ρα γιατί υπήρξε μία μεγάλη δεξαμε
νή παιδιών που επί δύο χρόνια δεν 
είχαν εκτεθεί σε ιώσεις. Αρα οι ιοί 
τώρα που ξανακυκλοφόρησαν με 
τον άνοιγμα των δραστηριοτήτων, 
βρήκαν χώρο να προσβάλλουν τα 
παιδιά που ήταν παρθένα ανοσια- 
κά» λέει ο παιδίατρος. «Τώρα είναι 
η περίοδος της γρίπης τύπου Α. 
Είναι πιο βαριά ίωση για τα παιδιά 
με περισσότερες μέρες πυρετό, 
πιο μεγάλη ταλαιπωρία στα παιδιά, 
μεγαλύτερες επιπλοκές, όπως πνευ
μονία και ωτίτιδα. Όλα αυτά συν
θέτουν το κοκτέιλ των λοιμώξεων 
του αναπνευστικού, ταλαιπωρεί τα 
παιδιά και τα οδηγεί στις ουρές των 
Επειγόντων στα νοσοκομεία στις 
εφημερίες και αυξάνει τον αριθμό 
των νοσηλειών» αναφέρει ο κ. Κα- 
ρανταγλής.
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1  Κρίσιμες οι επόμενες δύο εβδομάδες
Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 1,22-24 Ημερομηνία

έκδοσης:
15-01-2023

Τ
η λήψη μέτρων στα σχολεία ζητούν 
εκπαιδευτικοί της Θεσσαλονίκης 
που εκτιμούν ότι τις επόμενες εβδο
μάδες οι απουσίες μαθητών και εκπαιδευτι

κών για λόγους υγείας θα αρχίσουν να αυξά
νονται. Την πρώτη εβδομάδα επανέναρξης 
των σχολείων, μετά τις διακοπές των εορ
τών, η εικόνα που υπάρχει είναι ανάμεικτη 
και η ανησυχία έκδηλη για την έξαρση ιώ
σεων και κρουσμάτων κορονοϊού, εξαιτίας 
του συγχρωτισμού που επικρατεί στις σχο
λικές αίθουσες.

Μερίδα εκπαιδευτικών που ανήκει σε ευ
παθείς ομάδες ή νόσησε πρόσφατα, φορά 
μάσκες μέσα στις αίθουσες ενώ γονείς κυ
ρίως μαθητών νηπιαγωγείου και δημοτικού 
που έχουν αυτήν τη δυνατότητα, επιλέγουν 
να κρατήσουν τα παιδιά τους στο σπίτι, υπό 
τον φόβο ότι μπορεί να αρρωστήσουν στο 
σχολείο. Η ανησυχία τους εντείνεται από 
το γεγονός ότι τα ράφια των φαρμακείων 
δεν έχουν ανεφοδιαστεί πλήρως, με τις ελ
λείψεις, ιδίως σε παιδικά φάρμακα να είναι 
μεγάλες.

Έρχονται... απουσίες 
Η Δήμητρα Τραγάκη, πρόεδρος στην Α’ 

ΕΑΜΕ σημειώνει στη «ΜτΚ» πως για την 
ώρα οι μαθητές που λείπουν από σχολεία 
που εκτείνονται από το κέντρο της Θεσσα
λονίκης προς τα δυτικά μέχρι και τα Κουφά- 
λια είναι λίγοι. «Αρκετές απουσίες μαθητών 
υπάρχουν σε σχολεία που είναι σε χωριά. 
Ωστόσο, οι περισσότεροι εκπαιδευτικοί και 
διευθυντές σχολείων εκτιμούν ότι όσο μπαί
νουμε πιο βαθιά στον χειμώνα και περνούν 
οι εβδομάδες, θα έχουμε νέο κύμα απουσι
ών λόγω γρίπης ή κρουσμάτων κορονοϊού», 
αναφέρει. Η ίδια είναι εκπαιδευτικός στο 
ΕΠΑΛ Σίνδου και από το τμήμα της, προς 
το τέλος της εβδομάδας απούσιαζαν 5 μα
θητές από τους ι8, λόγω γρίπης. «Πιστεύω 
ότι τις επόμενες εβδομάδες οι απουσίες θα 
αρχίσουν να αυξάνονται και είναι λογικό 
γιατί δεν λαμβάνονται μέτρα προστασίας. 
Ελάχιστοι είναι οι εκπαιδευτικοί που φορούν 
μάσκες και ακόμα λιγότεροι οι μαθητές», 
σημειώνει η κ. Τραγάκη.

Ο Περιφερειακός Διευθυντής Εκπαίδευ
σης Κεντρικής Μακεδονίας Θωμάς Μπαχα- 
ράκης, περιγράφει ότι η πρώτη εβδομάδα 
επιστροφής μαθητών και εκπαιδευτικών 
από την περίοδο των γιορτών εκτυλίχθηκε 
ομαλά, χωρίς να υπάρξουν προβλήματα. 
Σημειώνει ότι προς το παρόν όλα κυλούν σε 
φυσιολογικό επίπεδο και οι απουσίες μαθη
τών και εκπαιδευτικών είναι μέσα στα συ
νηθισμένα όρια.

Νόσησαν μέσα σεις γιορτές 
Ο Γιώργος Τόδας, πρόεδρος στη Β’ ΕΛ- 

ΜΕ, έχοντας την εικόνα από τα σχολεία της 
ανατολικής Θεσσαλονίκης, περιγράφει στη 
«ΜτΚ» ότι αρκετοί μαθητές νόσησαν λίγο 
πριν κλείσουν τα σχολεία για τα Χριστούγεν
να. «Όσον αφορά τις απουσίες μαθητών και 
εκπαιδευτικών, ακόμα δεν έχουμε κάποια 
ανησυχητική εικόνα και αυτό γιατί είχαμε 
αρκετές απουσίες προτού κλείσουν τα σχο
λεία. Αυτή τη στιγμή σε μεγάλο σχολείο του 
δήμου Θερμαϊκού, από τους 72 καθηγητές 
λείπουν δύο άτομα που νόσησαν την Πέ
μπτη . Τον Δεκέμβριο όμως είχαμε σχολεία 
όπου έλειπε για παράδειγμα η μισή τάξη, 
όμως αυτήν τη στιγμή δεν έχουμε τέτοια ει
κόνα», εξηγεί ο κ. Τόδας. Ο ίδιος αναφέρει 
ότι μάσκες επιλέγουν να φορέσουν λιγότεροι

ΛΗΨΗ ΜΕΤΡΩΝ ΖΗΤΟΥΝ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΟΙ
Ανησυχία στα σχολεία της Θεσσαλονίκης για το «κοκτέιλ» ιώσεων

Ιι'ιΤ ΤηςΈλενας Καραβασίλη

Προληπτικές απουσίες 
σε νηπιαγωγεία και δημοτικά
από τους μισούς εκπαιδευτικούς και πρό
κειται κυρίως για γυναίκες και άτομα που 
ανήκουν σε ευπαθείς ομάδες.

Αντίστοιχη είναι η εικόνα που έχει και ο 
Μανώλης Αρίδας, πρόεδρος στη Δ’ ΕΛ- 
ΜΕ. Λέει ότι σε σχολεία που εκτείνονται από 
το κέντρο της πόλης προς τα ανατολικά, οι 
απουσίες μαθητών και εκπαιδευτικών για 
την ώρα είναι περίπου στο 5%-ιο%. «Πε
ρισσότερες ελλείψεις είχαμε πριν από τις 
γιορτές, όπου τα κενά εκπαιδευτικών που 
μπορεί να νόσησαν οι ίδιοι ή μέλη της οι
κογένειας τους καλύφτηκαν από υπερωρίες 
άλλων εκπαιδευτικών όμως, για την ώρα 
(όπου βρισκόμαστε στην πρώτη εβδομάδα 
επαναλειτουργίας των σχολείων) δεν φαίνε
ται να υπάρχει κάποιο ζήτημα», αναφέρει 
ο κ. Αρίδας.

Ζητούν λιγότερα παιδιά στις αίθουσες
Το προλαμβάνειν εστί φιλοσοφείν, λένε 

εκπαιδευτικοί που ζητούν να υπάρχουν λι- 
γότερα παιδιά μέσα στις αίθουσες και να 
υπάρξει σύσταση για τη χρήση μάσκας. Η 
Γιάννα Λαθήρα, πρόεδρος στη Γ’ ΕΑΜΕ λέει 
ότι μαθητές σχολείων που βρίσκονται βορει
οδυτικά της Θεσσαλονίκης απούσιαζαν τη 
Δευτέρα και την Τρίτη καθώς είχαν αρρω- 
στήσει μέσα στις γιορτές. «Λίγο πριν κλεί
σουν τα σχολεία είχαμε πολλές απουσίες. 
Ωστόσο, για την ώρα δεν φαίνεται να έχει 
προκόψει πρόβλημα από τον συγχρωτισμό

των μαθητών στις σχολικές αίθουσες», λέ
ει. Τονίζει ωστόσο ότι καθότι θα περνούν 
οι ημέρες και οι εβδομάδες η κατάσταση 
μπορεί να αλλάξει. «Τα σχολεία λειτουργούν 
όμως, εφόσον διανύουμε συνολικά μια επι- 
δεινούμενη συνθήκη, θα έπρεπε να υπάρχει 
σύσταση για τη χρήση μάσκας και να εισα- 
κουσθεί το πάγιο αίτημά μας για λιγότερα 
παιδιά μέσα στις αίθουσες. Οι περισσότεροι 
εκπαιδευτικοί φορούν μάσκες μέσα στις αί
θουσες όμως δεν ισχύει το ίδιο για τους μα
θητές», λέει χαρακτηριστικά. Η ίδια τονίζει 
ότι η ανησυχία στους εκπαιδευτικούς είναι 
υπαρκτή ιδίως όταν «βλέπουμε ότι υπάρχουν 
σημαντικές ελλείψεις σε φάρμακα που ση
μαίνει ότι αν κάποιος ασθενήσει μπορεί να 
χρειαστεί περισσότερες από πέντε ημέρες 
για να αναρρώσει».

Ο Χρηστός Ζαγανίδης, πρόεδρος στην 
Ε’ ΕΑΜΕ εξηγεί πως στα σχολεία της δυ
τικής Θεσσαλονίκης, «από εδώ και πέρα 
θα φανεί τι θα γίνει. Η εκτίμηση δηλαδή 
είναι ότι αν υπάρξει διασπορά, θα γίνει τις 
επόμενες εβδομάδες». Λέει ότι αρκετοί κα
θηγητές λαμβάνοντας υπόψη την αύξηση 
κρουσμάτων γρίπης και κορονοϊού, συνολι
κά στη χώρα (σύμφωνα με τους ειδικούς), θα 
έπρεπε να έχουν παρθεί κάποια μέτρα, με 
πρώτο τη μείωση του αριθμού των μαθητών 
που βρίσκονται μέσα στα τμήματα. «Έπρε
πε να έχουν εισακουστεί οι εκπαιδευτικοί 
στις προτάσεις που κατέθεσαν για λιγότερα

παιδιά στα τμήματα ώστε να μην βρεθούμε 
αντιμέτωποι με μία νέα κρίση», σημειώνει.

Προληπτικά στο σπίτι ή στο σχολείο 
με γρίπη

Διαφορετική είναι η εικόνα που επικρατεί 
σε νηπιαγωγεία και δημοτικά σχολεία της 
Θεσσαλονίκης όπου σύμφωνα με τον Θα
νάση Κοκονά, πρόεδρο της Ομοσπονδίας 
Συλλόγου Γονέων και Κηδεμόνων Κεντρι
κής Μακεδονίας αρκετοί γονείς επέλεξαν 
να μην στείλουν τα παιδιά τους στο σχο
λείο, για να μην κολλήσουν κάποια ασθέ
νεια. «Γονείς που λόγω των επαγγελματικών 
τους υποχρεώσεων δεν έχουν τη δυνατότητα 
να κρατήσουν τα παιδιά τους στο σπίτι, τα 
στέλνουν στο σχολείο με συμπτώματα. Την 
ίδια ώρα, δεν υπάρχει η δυνατότητα να απο
μονωθούν αυτά τα παιδιά μέσα στα σχολεία. 
Έτσι κολλάνε και ol υγιείς και έχουμε έναν 
φαύλο κύκλο. Από την άλλη, όσοι γονείς 
μπορούν, κρατάνε τα παιδιά στο σπίτι γιατί 
βλέπουν ότι αυτή η κατάσταση εξαπλώνεται 
και τα κρούσματα αυξάνονται», σημειώνει 
ο κ. Κοκονάς. Την ίδια ώρα, την ανησυχία 
των γονέων εντείνει το γεγονός ότι δεν βρί
σκουν φάρμακα για τα παιδιά τους. «Δεν 
βρίσκουν αντιπυρετικά και αντιγριπικά έτσι 
το πρόβλημα που δημιουργείται είναι τερά
στιο», λέει ο πρόεδρος της Ομοσπονδίας 
Συλλόγου Γονέων και Κηδεμόνων Κεντρικής 
Μακεδονίας.

«Τα σχολεία είναι οι πιο ασφαλείς χώροι»
Ο Αλέξανδρος 

Κόπτσπς, γενικός 
γραμματέας 
του υπουργείου 
Παιδείας λέει 

χαρακτηριστικά 
στη «ΜτΚ» πως «Το

εκπαιδευτικό έργο 
αλλά παράλληλα και η κοινωνική 
και συναισθηματική ανάπτυξη των 
παιδιών μας αποτελούν βασικές 
προτεραιότητες του ΥΠΑΙΘ». Εστιάζει 
στην πάγια θέση του υπουργείου 
Παιδείας πως το μορφωτικό αγαθό 
της εκπαίδευσης, όταν παρέχεται δια 
ζώσης είναι αναντικατάστατο. «Είναι 
σημαντικό τα παιδιά να βρίσκονται 
στον φυσικό τους χώρο, στο σχολείο 
μαζί με τους συμμαθητές τους και 
τους εκπαιδευτικούς τους. Γι’ αυτό, 
το υπουργείο Παιδείας καταβάλλει 
κάθε δυνατή προσπάθεια για να

συνεχίζεται η εύρυθμη λειτουργία 
των σχολείων, δίνοντας ιδιαίτερη 
βαρύτητα στο παιδαγωγικό και 
διδακτικό έργο, διασφαλίζοντας 
παράλληλα όμως και πρωτίστως 
την υγεία των μαθητών και των 
εκπαιδευτικών», σημειώνει ο κ. 
Κόπτσης.
Μάλιστα, λέει χαρακτηριστικά ότι 
«τα σχολεία είναι οι πιο ασφαλείς 
χώροι αφού όλα τα μέλη της 
εκπαιδευτικής κοινότητας τηρούν 
σταθερά τα μέτρα υγιεινής». Ο ίδιος 
σημειώνει ότι το υπουργείο Παιδείας 
ανταποκρινόμενο στην αγωνία 
γονέων και μαθητών εξέδωσε 
εγκύκλιο, η οποία προβλέπει 
δυνατότητα απουσιών, μέχρι 
πέντε ημέρες για όσους νοσούν 
από την εποχική γρίπη, χωρίς να 
προσμετρώνται για το διάστημα από 
το Νοέμβριο μέχρι και τον Μάρτιο,

με την προσκόμιση βεβαίωσης 
δημόσιου ή ιδιωτικού νοσηλευτικού 
ιδρύματος ή ιδιώτη γιατρού, που να 
πιστοποιεί το είδος και τη διάρκεια 
της ασθένειας.
«Η συνεργασία υπουργείου Παιδείας 
και υπουργείου Υγείας σε όλη την 
περίοδο της πανδημίας επέφερε 
πολύ θετικά αποτελέσματα όσον 
αφορά τη διαχείριση της πανδημίας 
και τη διασφάλιση της υγείας των 
μαθητών και των εκπαιδευτικών. Με 
την ίδια προοπτική συνεχίζουμε. Με 
σεβασμό στους μαθητές μας, στους 
εκπαιδευτικούς μας, σε ολόκληρη 
την εκπαιδευτική κοινότητα, σε 
ολόκληρη την κοινωνία συνεχίζουμε 
την προσπάθειά μας για ένα 
σχολείο ασφαλές, δημιουργικό, 
αποτελεσματικό, ενδιαφέρον, 
χρήσιμο και χρηστικό», καταλήγει ο 
κ. Κόπτσης.
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Κραχ σε υγεία
και νοσοκομεία
Αυξάνεται η πίεση στο ΕΣΥ από το εκρηκτικό 
κοκτέιλ της έξαρσης των ιώσεων και της 
αποχώρησης των γιατρών - Μεγάλες αναμονές 
στις εφημερίες, καθυστερήσεις στα χειρουργεία, 
προβληματική κατανομή των ΜΕΘ για ανηλίκους
ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Σε ασφυκτικές συνθήκες 
λειτουργούν τα μεγάλα 
νοσοκομεία της Αττικής - 
και όχι μόνον - εξαιτίας 
της έξαρσης των ιώσεων. 
Τα ράντζα (που δεν έφυ
γαν ποτέ), οι αναμονές στις 
εφημερίες και σπς λίστες 
χειρουργείων και τα κενά 
σε προσωπικό καθιστούν 
κάθε άλλο παρά... βελού
δινη τη μετάβαση του ΕΣΥ 
στη μετα-πανδημική εποχή, 
την ώρα που η ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας επιχειρεί 
να δώσει λύσεις σια «ανοι
χτά μέτωπα».
Παράλληλα, ένα κύμα μα
ταίωσης φαίνεται να σηκώ
νεται δυναμικά στη δεξα
μενή των νοσοκομειακών 
γιατρών. Περιγράφουν μια

αδιέξοδη εργασιακή συνθή
κη καθώς αναγκάζονται να 
υπερβάλλουν των δυνατοτή
των τους κρατώντας όρθιο 
ένα θνησιγενές σύστημα.

Οι παραιτήσεις 
και τα χειρουργεία
Η κλιμακούμενη τάση πα
ραιτήσεων αναδεικνύει το 
αδιέξοδο που βιώνουν αρ
κετοί νοσοκομειακοί για
τροί. Οπως σημειώνει στο 
«Βήμα» ο νευροχειρουργός 
και γ.γ. της Ομοσπονδίας 
Ενώσεων Νοσοκομειακών 
Γιατρών Ελλάδος (ΟΕΝΓΕ), 
Πάνος Παπανικολάου, 
εντός του περασμένου έτους 
καταγράφτηκαν συνολτκά 
350 παραιτήσεις ενώ στον 
αριθμό αυτόν θα πρέπετ να 
συνυπολογιστούν κατ τσά- 
ριθμες συνταξτοδοτήσεις. 
«Οι προσλήψεις από την

άλλη που έχουν ολοκλη
ρωθεί εκτιμώνται περί τις 
400» προσθέτει με νόημα. 
Ωστόσο, η έξαρση των ιώσε
ων κρατά σε υψηλή ζήτηση 
την ανάγκη νοσοκομειακής 
περίθαλψης την ώρα που 
οι γιατροί προσπαθούν να 
αποσυμπιέσουν τις λίστες 
αναμονής που συσσωρεύ- 
θηκαν λόγω πανδημίας και 
ελλείψεων σε προσωπικό. 
Η μακρά χειρουργική λίστα 
στο Παίδων «Αγία Σοφία», 
που επιμηκύνθηκε κυρίως 
λόγω του κενού σε αναισθη- 
σιολόγους, είναι μόνον ένα 
παράδειγμα. Στις αρχές Σε
πτεμβρίου, η εν λόγω λίστα 
αριθμούσε περισσότερους 
από 2.900 μικρούς ασθε
νείς, ενώ σήμερα - μετά τις 
παρεμβάσεις του υπουργεί
ου Υγείας - έχει μειωθεί σια 
2.200 περιστατικά.

ΑΥΤΟΨΙΑ ΤΟΥ «ΒΗΜΑΤΟΣ»

Απόγνωση και στην περιφέρεια 

για υποστελέχωση και ελλείψείδ

Τα νοσοκομεία της περιφέρειας και το προ
σωπικό τους βιώνουν μια διαρκή απαξίωση: 
Υποστελέχωση, ελλείψετς σε κρίστμες ειδι
κότητες, υποδομές ή μέσα και εξαντλητικές 
εφημερίες. Με αφορμή τις παραπάνω - γνω
στές - παθογένειες, μάλιστα, τα τελευταία 
δύο χρόνια είναι σε εξέλιξη μια καταιγίδα 
παραιτήσεων, που έρχεται να επιδεινώσει 
την ήδη επιβαρυμένη κατάσταση. Οι τραυ
ματιοφορείς βρίσκονται σε απόγνωση, ενώ 
οι γιατροί σε πολλά νοσηλευτικά ιδρύματα 
καλούνται να κάνουν ακόμη και 15 εφημε
ρίες τον μήνα. Τα κενά σε προσωπικό είναι 
ο μεγάλος βραχνάς για τις διοικήσεις των 
νοσοκομείων που αναγκάζονται, ακριβώς 
λόγω των ελλείψεων, να λειτουργούν ως 
Κέντρα Υγείας και όχι ως πλήρεις υγειονο
μικές μονάδες. «Το Βήμα» έκανε αυτοψία 
σια περιφερειακά δημόσια νοσοκομεία σε 
μια δύσκολη συγκυρία, καθώς το εν εξελί
ξει κύμα χειμερινών λοιμώξεων δοκιμάζει 
ξανά τις αντοχές του ΕΣΥ.

γκασμένος να καλύπτει όλες τις εφημερίες 
στο Γενικό Νοσοκομείο Πύργου. Πρόσφατα, 
μετά από 30 ώρες συνεχόμενης εργασίας 
κατέρρευσε ύστερα από λιποθυμικό επει
σόδιο. «Εχω φτάσει στα όριά μου. Αυτή τη 
στιγμή είμαστε γεμάτοι και όλα περνούν 
από τα χέρια μου. Σε εμάς δεν υπάρχει η 
δυνατότητα να αλλάζουμε βάρδια όπως 
γίνεται κανονικά σε άλλα νοσοκομεία. 
Ο κόσμος μου συμπαρίσταται σιωπηρά» 
υπογραμμίζει στο «Βήμα».
Ο πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζομένων 
του Νοσοκομείου Πύργου Γιάννης Γεωρ
γίου, από την πλευρά του, αναδεικνύει την 
τραγικότητα της κατάστασης με περιστατικά 
όπως της 16ης Αυγούστου, όταν χρειάστηκε 
να γίνει διακομιδή στην Πάτρα προκειμένου 
να μπει ένας... ουροκαθετήρας σε ασθενή. 
Σε παρόμοια κατάσταση βρίσκεται και το 
Γενικό Νοσοκομείο Αμαλιάδας. Το 2012 θε
ωρούνταν το πρώτο στην Ελλάδα στην παρο-

Η «άγονη ζώνη» της Δυτικής Ελλάδας
Τα νοσοκομεία στη Δυτική Ελλάδα θεωρού
νται για πολλούς «άγονη ζώνη», καθώς εί
ναι εμφανής η ανυπαρξία προσωπικού στις 
παθολογικές κλινικές. Συγκεκριμένα, στον 
Νομό Ηλείας υπάρχει μόνο ένας παθολόγος 
σε παθολογική κλινική για 200.000 άτομα. 
Ο Κωνσταντίνος Αλεξόπουλος είναι ανα-

\ ΖΟΡΙ ΣΤΟ «ΒΗΜΑ»

ΣΥΝΤΟΝΙΣΜΟΣ: ΑΓΓΕΛΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ 
ΓΡΑΦΟΥΝ: ΑΝΔΡΕΑΣ ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ, 
ΒΕΛΙΚΑ ΚΑΡΑΒΑΛΤΣΙΟΥ, ΜΑΡΙΑ ΚΡΟΥΣΤΑΛΗ, 
ΠΕΤΡΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ,
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΩΤΗΡΗΣ, ΓΙΩΡΓΟΣ ΦΩΚΙΑΝΟΣ

ΤΑ ΜΕΤΩΠΑ 
ΤΗΣ ΥΓΕΙΑΣ

ΠΡΩΤΟΒΑΘΜΙΑ ΥΓΕΙΑ

ϋ

ΚΕΝΑ ΣΤΙΣ 
ΚΛΙΝΕΣ ΜΕΘ
ΓΙΑ ΠΑΙΔΙΑ

Το 53,5%
του πληθυσμού 
16 ετών και άνω 
δεν είναι εγγεγραμμένο 
σε προσωπικό γιατρό

Λείπουν
απο το σύστημα 

περισσότεροι από

2.000
προσωπικοί

γιατροί

Πανελλαδικά
λειτουργούν

55
κλίνες

Μόλις

οι 23
λειτουργούν

στην περιφέρεια 
(Θεσσαλονίκη, 
Κρήτη, Πάτρα)

50

ΑΝΑΜΟΝΕΣ ΓΙΑ ΧΕΙΡΟΥΡΓΕΙΑ
Q Στο Παίδων 

«Αγία Σοφία» 
η λίστα αναμονής 
αριθμεί περί τους

2.200
μικρούς ασθενείς

Γ

727
ασθενείς 
αριθμεί η λίστα 
του «Ευαγγελισμού» 
για τακτικά 
καρδιοχειρουργικά 
περιστατικά

Στο νοσοκομείο
—::iLl Νίκαιας η αναμονή

για ορθοπαιδική 
επέμβαση ξεπερνά
ακόμη και τους

6 μήν^ς
150

ΡΑΝΤΖΑ Σε πρόσιρατη 
εφημερία στο Αττικόν 
αναπτύχθηκαν

r\
CJ

ραντςα

<5 0 χρόνος αναμονής στα 
* ΤΕΠ, λόγω τη έξαρσης
• των αναπνευστικών

ιώσεων, ξεπερνά 
ακόμη και τις

500 φάρμακα ^ 

κυκλοφορούν με το 
σταγονόμετρο στην 
ελληνική αγορά

6 ώρες

ΑΠ0Χ0Ρ0ΥΝ 01 ΓΙΑΤΡΟΙ ΤΟΥ ΕΣΥ
Περίπου : Ισάριθμες, δηλαδή

350 350, ήταν και
γιατροί 

παραιτήθηκαν 
το περασμένο έτος

οι συνταξιοδοτήσεις 
κατά το ίδιο

διάστημα

Οι κενές θέσεις των 
μόνιμων γιατρών σε νοσο

κομεία, Κέντρα Υγείας 
και ΕΚΑΒ ανέρχονται
,5.500 °

J
l·
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Στην καρδιοχειρουργική κλινική τον «Ευαγγελισμού» 
η λίστα χειρουργείων αριθμούσε aus apxls 
ms εβδομάδα5 727 περιστατικά, apiOpos που 
μεταφράζεται σε αναμονή 14 και 16 μηνών

Οπως συμπληρώνει εν τού- 
τοις ο κ. Παπανικολάου, 
οι αναμονές παραμένουν 
υψηλές σε αρκετά νοσο
κομεία της χώρας. «Στο 
νοσοκομείο Ρέθυμνου 
όπως και στην Καλαμάτα 
ο προγραμματισμός ενός 
τακτικού ορθοπεδικού χει
ρουργείου γίνεται έπειτα 
από ενάμισιη χρόνο. Στο 
νοσοκομείο Νίκαιας η ανα
μονή για αρθροπλαστική 
ισχίου ή γόνατος αγγίζει 
τους 6 μήνες». Στην καρ
διοχειρουργική κλινική του 
«Ευαγγελισμού» η λίστα χει
ρουργείων αριθμούσε στις 
αρχές της εβδομάδας 727 
περιστατικά, αριθμός που 
μεταφράζεται σε αναμονή 
14-16 μηνών. Για τον λό
γο αυτόν μάλιστα ήδη έχετ 
ξεκινήσει μία διαδικασία 
επικοινωνίας με τους ασθε
νείς που περιμένουν, ώστε 
να διαπιστωθεί εάν στο με
ταξύ ορισμένοτ έχουν δτεκ- 
περαιώσει ήδη την επέμβα
σή τους.

Πλατφόρμα για 
τα χειρουργεία
Αναγνωρίζοντας τις δυ
σλειτουργίες η αναπλη- 
ρώτρια υπουργός Υγείας 
Μίνα Γκάγκα προωθεί... 
θεραπευτικές παρεμβάσεις. 
Η ηλεκτρονική πλατφόρ
μα χειρουργείων που ανα
μένεται να ενεργοποιηθεί 
σύντομα έχει ως στόχο να 
εισαγάγει όρους διαφάνει
ας στη ροή των περιστατι
κών και η λειτουργία του

θεσμού των απογευματινών 
χειρουργείων να συρρικνώ
σει τις αναμονές.
Μια μεγάλη μερίδα των 
νοσοκομειακών γιατρών 
εκφράζουν αμφιβολίες εν 
τούτοις για την αποτελε- 
σματικότητα των αλλαγών 
ενόσω το σύστημα δεν ενι- 
σχύεται με έμψυχο προσω
πικό. Παράλληλα, οι εκπρό
σωποί τους αντιμετωπίζουν 
ως «casus belli» το άρθρο 10 
του νόμου που ψηφίστηκε 
στη Βουλή και ανοίγει στους 
γιατρούς του ΕΣΥ τον δρό
μο προς τον ιδιωτικό τομέα, 
επιμένοντας πως θα απορ- 
ρυθμίσει περαιτέρω τη λει
τουργία των κλινικών. 
Μάλιστα ο νομοθέτης προ
βλέπει πως εκείνοι που θα 
έχουν παράλληλη απασχό
ληση στον ιδιωτικό τομέα 
οφείλουν να συμμετέχουν 
στην ολοήμερη, πέραν του 
τακτικού ωραρίου, λειτουρ
γία του νοσοκομείου, του
λάχιστον δύο φορές την 
εβδομάδα. Δυσαρέσκεια 
όμως έχει προκαλέσει και 
στους γτατρούς που εργά
ζονται στον ιδιωτικό τομέα 
κάνοντας λόγο για αθέμιτο 
ανταγωνισμό. Μάλιστα, το 
«μέτωπο» αυτό έχετ ανοί- 
ξετ τη κρίσιμη στιγμή, που 
ο χρόνος μετράει αντίστρο
φα για την πλήρη εφαρμο
γή του θεσμού του «προσω
πικού γιατρού».
Παρά τις εντατικές προσπά
θειες τους τελευταίους έξι 
και πλέον μήνες δεν έχει 
ακόμη επιτευχθεί η δημιουρ

γία ενός ισχυρού πρωτοβάθ
μιου αναχώματος για την 
αποσυμφόρηση του ΕΣΥ. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία το 
46,5% των δικαιούχων δεν 
έχουν εγγράφει στο σύστη
μα, καθώς οι 3.354 γιατροί 
δεν επαρκούν για τις ανά
γκες του συνόλου.

Αλλαγή ρόλου 
σε δημόσιες μονάδες

Σε εκκρεμότητα βρίσκεται 
και η χάραξη του νέου υγει
ονομικού χάρτη υγείας, που 
προβλέπει μεταξύ άλλων 
αλλαγή ρόλου στις δημό
σιες μονάδες. Ο υπουργός 
Υγείας επικαλέστηκε πρό
σφατα το παράδειγμα της 
Κρήτης, όπου λειτουργούν 
συνολικά οχτώ νοσοκομεία 
εκ των οποίων τα τέσσερα 
στοΛασίθτ.
Και ενώ κάπου υπάρχει 
υπερπροσφορά υπηρεσιών, 
αλλού εντοπίζονται «μαύ
ρες τρύπες». Συγκεκριμένα, 
στη χώρα λειτουργούν 55 
κλίνες ΜΕΘ για ανηλίκους, 
εκ των οποίων το 58% στην 
Αττική. Οι υπόλοιπες κλί
νες λειτουργούν σε Θεσσα
λονίκη, Κρήτη και Πάτρα 
και παρότι σύμφωνα με το 
υπουργείο Υγείας επαρ
κούν για να καλύψουν τις 
ανάγκες του παιδιατρικού 
πληθυσμού, οι διακομιδές 
αποτελούν ασφαλή, πλην 
όμως και αναγκαία λύση, 
αν και πολλές φορές δεν 
μπορούν να αποκλείσουν 
τη μοιραία κατάληξη λόγω 
καθυστερήσεων.

Η ΕΛΛΕΙΨΗ ΑΝΑΙΣΘΗΣΙΟΛΟΓΩΝ

«Μπήκα στο νοσοκομείο 
χθεε 9 το πρωί, βγήκα 
σήμερα otis 10»
Η διαχροντκή - πανελλαδική - έλλειψη αναισθησιο- 
λόγων είναι μία από τις μεγάλες πληγές του ΕΣΥ. Η 
Αναισθησιολογία είναι μια ειδικότητα που έχει καθο
ριστική σημασία στην έκβαση ενός χειρουργείου, στην 
αντιμετώπιση ενός τραυματία, στη φροντίδα ενός βα- 
ρέως πάσχοντος. Πολύ απλά, χωρίς αναισθησιολόγο 
δεν μπορούν να προχωρήσουν πολλές άλλες ιατρικές 
πράξεις.
Στο Καραμανδάνειο Γενικό Νοσοκομείο Παίδων Πα- 
τρών υπάρχει μόνο ένας ειδικευόμενος αναισθησιολό- 
γος για να κάνει χειρουργεία σε παιδιά κάτω των έξι 
ετών και ο οποίος έρχεται δύο φορές την εβδομάδα 
από την Κόρινθο. Στη Σύρο οι κάτοικοι είναι ακάλυ
πτοι από τις 19/12/22 από αναισθησιολόγο, καθώς 
ο μοναδικός που υπήρχε έλαβε αναρρωτική άδεια. 
Οπως αναφέρει ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης 
Γιαννάκος, δεν μπορεί να γίνει σε έκτακτο περιστα
τικό άμεσα επέμβαση και απομένει ως μόνη λύση η 
διακομιδή. Ο διοικητής του νοσοκομείου ανέδειξε το 
γεγονός με επιστολή του σιη δτοίκηση της 2ης Υγετο- 
νομικής Περιφέρετας.
Η αναισθηστολόγος Χρύσα Μάλλιου καταδεικνύει τη 
δυσκολία του επαγγέλματος μέσα από το προσωπικό 
της βίωμα: «Εγώ χθες μπήκα στο νοσοκομείο στις 
9.00 το πρωί και βγήκα σήμερα στις 10.00. Αύριο 
πάλι δουλεύω, μεθαύριο έχουμε ξανά εφημερία, 
όπως έχουμε και την Κυριακή (σ.σ.: των Χριστου
γέννων). Τα παιδιά μου έχουν μεγαλώσει σε αυτό το 
πλαίσιο. Οταν ήταν μικρά έρχονταν στο νοσοκομείο 
και κάναμε γιορτές. Τρώγαμε στην τραπεζαρία και 
όταν δεν είχαμε πολλή δουλειά περνούσαμε χρόνο 
μαζί. Μόνο και μόνο για να είναι με τη μαμά τους 
τα Χριστούγεννα. Τώρα που έχουν μεγαλώσει, δεν 
θέλουν να έρχονται...».

χή υπηρεστών αναλογικά με τη δύναμή του. 
Ωστόσο, σήμερα λειτουργεί σαν Κέντρο Υγεί
ας σύμφωνα με τον πρόεδρο του Συλλόγου 
Εργαζομένων Βασίλη Μιχαλόπουλο: «Οταν 
ένα νοσοκομείο δεν νοσηλεύει ασθενείς 
δεν είναι νοσοκομείο. Εχουμε σύγχρονο 
αξονικό τομογράφο και δεν δουλεύει. Οι 
πολίτες αναγκάζονται να πηγαίνουν είτε 
σε ιδιωτικά κέντρα είτε στην Πάτρα για 
να κάνουν αξονική καθώς έχουμε το μη
χάνημα αλλά όχι γιατρό να το χειριστεί».

Μετρώντας διαρκώς 
ελλείψεις και κενά

Ενα διαχρονικό πρόβλημα είναι οι διακομι
δές. Το προηγούμενο έτος το Νοσοκομείο 
Κέρκυρας έκανε 420 διακομιδές, ενώ το 
2020 έγιναν 450. Η πλειονότητα των διακο
μιδών αφορά περιστατικά που θα μπορού
σαν να είχαν αντιμετωπιστεί τοπικά και να μη 
γίνεται μεταφορά ασθενών, καθώς χάνεται 
πολύτιμος χρόνος. Ειδικότερα, η Καρδιολο
γική Κλινική έχει το 70% των διακομιδών, 
το 20% το έχει η Γυναικολογική-Μαιευτική 
και 10% το Νεογνολογικό, υπογραμμίζει ο 
πρόεδρος της Ενωσης Ιατρών του Νοσοκο
μείου της Κέρκυρας Νίκος Πολύζος. 
Αντίστοιχα, όμως, είναι τα προβλήματα και 
στο Αιγαίο: Στη Σαντορίνη δεν υπάρχει καρ
διολόγος, στη Σύρο έχουν απομείνει μό
νο δύο βιοπαθολόγοι, ενώ στη Νάξο δεν 
πραγματοποιούνται τοκετοί ελλείψει γυ
ναικολόγου. «Στη Σάμο πραγματοποιού
νται χημειοθεραπείες με τη βοήθεια ενός 
παθολόγου στρατιωτικού γιατρού και τα 
ΤΕΠ καλύπτονται από παιδιά που κάνουν 
το αγροτικό τους» περιγράφει ο πρόεδρος 
του Σωματείου Εργαζομένων του Νοσοκο
μείου Σάμου Σταμάτης Πιπιλής.

Η Μονάδα Εντατικής Θεραπείας του Νοσο
κομείου Κοζάνης λειτούργησε με προσωπικό 
κόστος λίγων ανθρώπων. Το 2018 βγήκαν 
προκηρύξεις για 23 άτομα και τελικά προσε- 
λήφθησαν τέσσερις γιατροί, που όμως μοι
ράστηκαν σε άλλα τμήματα. Σύμφωνα με τον 
διευθυντή της ΜΕΘ Κωνσταντίνο Στόκκο, 
«δεν τη στελέχωσαν, δεν τη λειτούργησαν 
και φτάσαμε έναν χρόνο μετά την έναρξη 
της πανδημίας, δηλαδή τον Δεκέμβριο 
του 2020, να τρέχουμε να στελεχώσουμε 
άρον-άρον με εξοπλισμό και γιατρούς, την 
ώρα που διασωληνώνονταν άνθρωποι και 
δεν είχαμε πού να τους πάμε».

24.000
γιατροί, ειδικευμένοι και επικουρικοί, 
εργάζονται τη συγκεκριμένη χρονι
κή περίοδο στα δημόσια νοσοκομεία 
σύμφωνα με στοιχεία του γενικού 
γραμματέα της Ομοσπονδίας Ενώ
σεων Νοσοκομειακών Γιατρών Ελλά
δος (ΟΕΝΓΕ) Πάνου Παπανικολάου. 
Οι κενές οργανικές θέσεις γιατρών 
εκτιμώνται σε 5.500 και για το λοι
πό προσωπικό σε 25.000. Οι πραγ
ματικές ανάγκες, όμως, σε μόνιμους 
γιατρούς είναι 8.500 και 30.000 σε 
λοιπό προσωπικό.

ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΟΣ ΑΓΩΝΑΣ

Οι εφήμερα του τρόμου 
και xns εξάντλησηε
Οι ελλείψεις των περιφερειακών νοσοκομείων δεν περιορί
ζονται σε «δυσεύρετες» ειδικότητες, κενά υπάρχουν ακόμη 
και στα Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών. Οι εφημερίες είναι 
εξαντλητικές, με αποτελέσματα πολλοί γιατροί να οδηγούνται 
σε παραίτηση. Στο Γενικό Νοσοκομείο Αγίου Νικολάου οι για
τροί στο ΤΕΠ είναι μόνο τρεις. Ο πρόεδρος του Σωματείου 
Εργαζομένων Γιώργος Μανουσάκης δίνει το μέγεθος του 
προβλήματος μέσω μιας προσωπικής εμπειρίας: «Η αδελφή 
του με πέτρα στη χολή Κυριακή του Πάσχα μεταφέρθηκε στο 
Ηράκλειο με το ασθενοφόρο για να γίνει ο υπέρηχος και με
τά τη γύρισαν πίσω για να νοσηλευτεί στον Αγιο Νικόλαο...». 
Στις εφημερίες των περιφερειακών νοσοκομείων οι γιατροί 
εναλλάσσονται με εξαντλητικούς ρυθμούς και στον αγώνα τους 
να προλάβουν όλους τους ασθενείς αδυνατούν να παράσχουν 
ολοκληρωμένες λύσεις. Συχνά, μάλιστα, απλώς παλεύουν για 
μην πεθάνει ο ασθενής. Η Χριστίνα Τσίτσου, παθολόγος στο 
νοσοκομείο της Κέρκυρας, διάλεξε τον Οκτώβριο τον δρόμο 
της παραίτησης. Οπως αναφέρει η ίδια, καθώς στο νησί δεν 
υπάρχει άλλο νοσοκομείο, η εφημερία ήταν... καθημερινή. Στα 
22 χρόνια εργασίας δεν έχει δουλέψει κάτω από 80 ώρες την 
εβδομάδα. Μάλιστα, υπό τον φόβο για τη ζωή των ασθενών, 
τον Σεπτέμβριο υπέβαλε αίτημα για αναστολή λειτουργίας 
της Παθολογικής Κλινικής καθώς σε αυτή είχαν απομείνει 
μόλις δύο άτομα.
Οι τραυματιοφορείς, την ίδια στιγμή, αναγκάζονται να καλύ
ψουν επίσης ατελείωτες ώρες εργασίας με κατεστραμμένο 
εξοπλισμό. Οι ελλείψεις ξεπερνούν το 60%. Ο πρόεδρος 
της Πανελλήνιας Ενωσης Τραυματιοφορέων Ελλάδος Γιάν
νης Πλαγιαννάκος μιλάει για σκηνές πρωτόγνωρες, που «ο 
συνοδός ψάχνει να βρει καροτσάκι ώστε να βοηθήσει τον 
ασθενή του και περιμένουν ως και επτά ώρες μέχρι να έρ
θει ο τραυματιοφορέας. Στο Γενικό Νοσοκομείο Λάρισας, 
δε, κάθε πρωί έναν τραυματιοφορέας είναι αναγκασμένος 
να εξυπηρετήσει επτά κλινικές». Στην Πάτρα, τέλος, ζήτησαν 
από τραυματιοφορέα να μεταφέρει 72 περιστατικά σε μία 
βάρδια υπό την απειλή αναφοράς.
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